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Vizita de lucru a tovarăşului
NICOLAE CEAUŞESCU

în întreprinderi industriale
din municipiul

şi judeţul Braşov
Ieri, luni 4 ianuarie, prima zi de 

lucru din 1971, începutul noului cin
cinal, colectivele unor importante 
unităţi industriale din municipiul si 
judeţul Braşov au avut bucuria de 
a-1 primi în mijlocul lor pe tovarăşul 
Nicolae Ceauşescu.

în vizita de lucru pe care a între
prins-o Ia uzina „Electroprecizia" 
din Săcele, Ia Uzina nr. 2 — Bra
şov, la uzinele .Hidromecanica“ şi 
„Metróm" din municipiul Braşov, la 
Fabrica de scule din Rîşnov şi la 
uzina „6 Martie" din Zărneşti, se
cretarul general al partidului a fost 
însoţit de tovarăşii Maxim Berghia- 
nu, Iosif Banc, Petre Blajovici, Vasile 
Patilinet, precum şi de tovarăşii 
Constantin Cirtînă, prim-secretar al 
Comitetului judeţean Braşov al 
P.C.R., preşedintele Consiliului 
popular judeţean, şi loan Avram, 
ministrul industriei construcţiilor de 
maşini.

Metodă de lucru, adine lncetăte- 
hiiă in activitatea conducerii parti
dului nostru, a secretarului general, 
contactul permanent cu oamenii 
muncii, cu realităţile din economie 
şi viata socială, oferă posibilitatea 
analizării directe, la fata locului, a 
modului cum se traduc îh fapt sarci
nile planului de stat.

Dialogul conducătorului partidului 
şi statului cu masele de muncitori, 
tehnicieni, ingineri, cu factori de 
conducere ai unităţilor economice a 
adus şi aduce necontenit soluţii 
creatoare, apte să se concreti
zeze în realizări pe tărîmul îm
bunătăţirii calităţii produselor, în 
valorificarea mai judicioasă a fon
durilor de investiţii, a potenţialului 
de gîndire al muncitorilor, tehnicie
nilor, proiectanţilor şi inginerilor. 
Prezenţa secretarului general al 
partidului in mijlocul colectivelor de 
salariaţi dă un nou impuls activită
ţii creatoare a acestora. Totodată, 
intihiirile tovarăşului Nicolae 
Ceauşescu, ale celorlalţi conducători 
de partid cu lucrători din industrie, 
cu ţărani cooperatori, cu masele de 
cetăţeni români, maghiari, germani 
constituie tot atîtea prilejuri de ma
nifestare a unităţii de monolit dintre 
partid şi popor, piatră de temelie a 
orînduirii noastre socialiste, cheză
şie a unor noi şi importante izbînzi 
în opera istorică de edificare pe 
pămîntul României a societăţii socia
liste multilateral dezvoltate.

Vizita de ieri în întreprinderile 
din municipiul şi judeţul Braşov do- 
bîndeşte semnificaţii aparte prin 
faptul că ne găsim la început de 
an şi la început de nou cincinal, 
care va situa România într-un stadiu 
cu mult superior celui de astăzi în 
toate domeniile. într-o atmosferă de 
lucru, de consultare largă a munci
torilor şi specialiştilor, tovară
şul Nicolae Ceauşescu a ana
lizat cu colectivele întreprinderi
lor vizitate obiectivele ce le re
vin, atit din acest an, cit şi gele 
fixate pentru Întreaga perioadă a 
cincinalului. Au fost puse în evi
dentă noi posibilităţi de sporire a 
eficientei economice, de dezvoltare 
a  întreprinderilor vizitate.

Vizita de lucru a început ia cu
noscuta uzină „Electroprecizia" din 
oraşul Săcele, unitate producătoare 
de motoare electrice şi echipament 
electric pentru autocamioane şi trac
toare. în drum spre uzină, secreta
rul general al partidului a fost sa
lutat cu multă căldură de locuitorii 
oraşului Săcele.

Sosirea la uzină a tovarăşului 
Nicolae Ceauşescu a fost marcată de 
o emoţionantă manifestare a dragos
tei fată de partid, faţă de conduce^ 
rea sa. Sute de oameni scandau 
numeie partidului, numele secretam, 
iui său general. înainte de a se în- 
tîlni cu muncitorii, inginerii şi teh
nicienii întreprinderii, la locurile lor 
de muncă, tovarăşul Nicolae 
Ceauşescu a avut o convorbire cu 
membrii consiliului de conducere. 
Discuţia, care s-a desfăşurat în fata 
unei expoziţii, cuprinzînd produse şi 
repere aflate în curs de asimilare, a 
prilejuit o prezentare a activităţii 
colectivului. Răspunzînd la unele 
întrebări ale conducătorilor de 
partid şi de stat, directorul uzinei, 
Gheorghe Bucerzan, a relevat că a- 
nul 1970 a fost încheiat cu bune re
zultate, că sint întrunite condiţii fa
vorabile pentru o rodnică activitate 
în  anul 1971, in noul cincinal care 
fc încăput,

Pornind de la cerinţele eficientei, 
de Ia necesitatea satisfacerii solici
tărilor în 1971, uzina îşi va îmbo
găţi nomenclatorul cu încă 67 pro
duse, iar în cursul acestui cincinal 
producţia globală se va dubla. Se
cretarul general al partidului a fost, 
de asemenea, informat că se află în 
curs de asimilare mai multe tipuri 
de echipamente pentru tractoare de 
40 şi 60 CP, precum şi pentru auto
camioane echipate cu motoare Die
sel şi pentru automobilul Dacia 
1 300.

în timpul vizitării principalelor 
secţii ale uzinei, tovarăşul Nicolae 
Ceauşescu s-a oprit în fata mai mul
tor locuri de muncă, a stat de vorbă 
cu muncitorii, s-a interesat de mo
dul în care a demarat producţia în 
noul an. Tovarăşul Nicolae Ceauşescu 
s-a interesat de modul in care se 
desfăşoară lucrările de investiţii me
nite să asigure creşterea producţiei 
prevăzute pentru actualul cincinal. 
Secretarul general al partidului a re
comandat cu această Ocazie folosi
rea intensivă a spatiilor de produc
ţie şi amplasarea viitoarelor hale.

După întilnirea cu colectivul uzi
nei , din Săcele, tovarăşul Nicolae 
Ceauşescu, ceilalţi conducători ai 
partidului şi statului s-au îndreptat 
spre Braşov. în oraşul de la . poalele 
Tîmpei, vizita de lucru a continuat 
la Uzina nr. 2, una din marile uni
tăţi metalurgice ale industriei bra
şovene. Tovarăşul Nicolae Ceauşescu 
este informat aici despre diversifi
carea producţiei, extinderea tehnicii 
noi, despre perspectivele ce se des
chid în anii planului cincinal care a 
început. în secţiile de producţie, 
unde la marile agregate, la liniile 
tehnologice de fabricare, fluxul pro
ducţiei a fost reluat luni dimineaţă 
cu hotărîrea de a se asigura din 
prima zi de lucru a anului o deplină 
ritmicitate, tovarăşul Nicolae 
Ceauşescu s-a întreţinut cu munci
torii, cu specialiştii, a dat indicaţii 
preţioase. Inginerul Olimpiu Mun- 
teanu, directorul uzinei, îl infor
mează pe tovarăşul Nicolae 
Ceauşescu despre obiectivele planii. 
Iui de investiţii şi modalităţile lor 
de realizare, îi prezintă produsele 
din care multe au atins performante 
superioare. Astăzi la Uzina nr. 2 
din Braşov se produc 7 tipuri de 
carburatoare în 10 variante, 35 de 
tipuri de filtre pentru producţia de 
autovehicule. Uzina braşoveană este 
un colaborator de frunte la fabrica
ţia de tractoare şi autocamioane, de 
autoturisme, de locomotive. Pretu
tindeni în halele de fabricaţie, se
cretarul general al Partidului Comu
nist Român este întîmpinat cu 
bucurie, satisfacţie, entuziasm. Este 
O mare cinste pentru noi, pentru u- 
eina noastră, de a primi vizita to
varăşului Nicolae Ceauşescu, în pri
ma zi de lucru a noului an, a noului 
cincinal — iată o remarcă ce se 
aude pretutindeni. Muncitorii de aici 
văd în vizita de lucru a tovarăşului 
Nicolae Ceauşescu, în discuţiile pe 
care le au cu secretarul general al 
partidului manifestarea cea mai 
înaltă a democraţiei socialiste, a 
participării lor la elaborarea şi con
ducerea producţiei.

De Ia Uzina nr. 2, coloana maşi
nilor : oficiale a . străbătut din nou 
Braşovul, îndreptîndu-se spre uzinele 
„Metróm". Situată în apropierea 
marelui complex industrial unde se 
produc autocamioane, această unitate 
realizează laminate din metale şi a- 
îiaje neferoase de diferite profile, 
construcţii metalice şi motoare. Şi 
aici întilnirea tovarăşului Nicolae 
Ceauşescu cu colectivul de muncă 
a prilejuit un amplu şi rodnic dia
log despre aspecte ale muncii, ale 
producţiei, ale vieţii de zi cu zi. 
Tovarăşul Nicolae Ceauşescu a fost 
informat aici de inginerul Ion Iaco- 
bescu, directorul general al uzinei 
că prevederile cincinalului recent 
încheiat au fost mult depăşite. Acest 
bilanţ «re î» celasl ,timr> si semni

ficaţia unor certitudini pentru noua 
etapă conturată în programul econo
mic al anului 1971 şi al noului cin
cinal. Prezentînd principalele produ
se ale uzinei, conducerea uzinei a 
informat că productivitatea muncii 
este factorul esenţial al sporirii pro
ducţiei. De altfel, întregul spor rea
lizat în perioada anterioară s-a da
torat tocmai acestui element cali
tativ al procesului economic. Secre
tarul general al partidului a avut 
cuvinte de apreciere la adresa co
lectivului uzinei şi i-a recomandat 
ca în anul care începe să depună in 
continuare eforturi susţinute pentru 
realizarea prevederilor stabilite. Şi 
aici tovarăşul Nicolae Ceauşescu a 
subliniat necesitatea introducerii pe 
scară mai largă a cuceririlor ştiinţei 
şi tehnicii, în primul rînd a con
cepţiilor proprii, în realizarea ş; 
modernizarea produselor ce se în
scriu în profilul de fabricaţie.

Dialogul secretarului general al 
partidului cu cei ce muncesc din 
judeţul şi municipiul Braşov, este 
continuat într-o altă cunoscută uni
tate economică braşoveană „Hidro
mecanica". In fata uzinei, secretarul 
general al partidului a fost întîmpi
nat de sute de lucrători, de nume
roşi braşoveni care la acea oră se 
aflau pe,străzile oraşului şi care au 
tinut să înconjoare cu dragoste pe 
secretarul general al partidului. Di
rectorul general al uzinei, Viorel 
Medea, e invitat pe tovarăşul 
Nicolae Ceauşescu, pe ceilalţi con
ducători de partid şi de stat să vi
ziteze întreprinderea, cunoscută pro
ducătoare de utilaj petrolier. In co
laborare cu colectivul uzinei „1 Mai“ 
din Ploieşti, cel de la „Hidromeca
nica" a realizat instalaţii de foraj cu 
înalte performanţe, care în cadrul 
unor confruntări internationale, şi-au 
confirmat reputaţia.

Rîşnovul îşi întîmpină astăzi vi
zitatorii cu impresionante edificii 
contemporane. Fabrica de scule, de
venită fabrică în sensul modern al 
cuvîntului abiâ , în anii construcţiei 
socialismului, a dobîndit pe bună 
dreptate denumirea de „sculerul-şef" 
al industriei noastre constructoare 
de maşini.

Directorul fabricii, Radu Ştefan, 
invită pe oaspeţi în faţa unei ex
poziţii unde sínt prezentate princi
palele produse ale întreprinderii. Se 
vizitează principalele sectoare de 
fabricaţie. Gazdele informează pe 
oaspeţi că, pe măsura dotării cu 
mijloace tehnice tot mai modeme şi 
a ridicării gradului de calificare a 
muncitorilor şi specialiştilor, se asi
milează în fabricaţie produse tot 
mai complexe, cu un tot mai înalt 
grad de tehnicitate.

Secretarul general al partidului se 
interesează de preocupările specia
liştilor, ale cadrelor de conducere din 
uzină pentru modernizarea produse
lor. Gazdele arată că întreprinderea 
acordă deosebită atenţie activităţii 
de cercetare ştiinţifică, specialiştii 
fabricii colaborind în acest sens cu 
oameni de ştiinţă de la institutele 
politehnice din Braşov şi Iaşi.

în anul 1975, fabrica va livra nu 
mai puţin de ß 150 tone de scule 
finite.

Referindu-se îa activitatea rodnică 
desfăşurată în fabrică pentru auto- 
înzestrarea cu utilaje de producţie 
proprie, t o v a r ă ş u l  Nicolae 
Ceauşescu recomandă crearea unor 
secţii profilate pe producţia de ma- 
şini-unelte care să producă nu nu
mai pentru fabrica rîşnoveană, ci şi 
pentru alte întreprinderi din tară.

Sínt indicaţii preţioase pe care co
lectivul „sculerului-şef* al industriei 
constructoare de maşini se angajează 
să le urmeze stăruitor, să le traducă 
în fapte.

Următorul popas se face în alt 
centru industrial al judeţului Braşov. 
Zărneşti. Aici, se vizitează uzina 
„6 Martie", unde se „nasc“ moder
nele motorete „Mobra" şi o mare 
varietate de biciclete pentru toate 
vîrstele.

Şi aici, aceeaşi primire entuziastă, 
aceleaşi călduroase manifestări de 
dragoste şi încredere fată de partid.

După o discuţie Ia sediul între
prinderii asupra realizărilor obţinute 
pînă acum şi a perspectivelor de 
dezvoltare, directorul unităţii, Con
stantin Sofronescu, invită pe oaspeţi 
să viziteze principalele . sectoare de 
fabricaţie. Se parcurg secţiile pro
ductive de-a lungul procesului de 
fabricaţie a motoretelor roinâneşti. 
Oaspeţii sínt informaţi asupra preo
cupărilor întregului rob, -tiv do aici 
pentru modernizarea acestor produse 
deosebit de solicitate de populaţie. 
Gazdele arată că producţia motore
telor va creşte in 1971, ajungînd la 
14 000 bucăţi anual. Se dau explica
ţii asupra noilor tipuri de motorete 
aflate în curs de asimilare aici.

In secţia biciclete este apreciată 
varietatea produselor realizate aici 
în 16 tipuri. Uzina din Zărneşti pro
duce, de asemenea, menghine- uni
versale pentru strunguri, cardane 
pentru agricultură.

Fabrica cooperează cu Uzina de 
strunguri din Arad. Secretarul gene
ral recomandă gazdelor să acorde 
atenţie acestui sector de fabricaţie.

Vizita de ieri la obiectivele eco
nomice din municipiul şi judeţul 
Braşov s-a încheiat cu întilnirea de 
la sediul institutului „Proiect“ Bra- 

■ şov cu edilii oraşului. Tema: schiţa 
de sistematizare a oraşului Braşov, 
aflată în faza de definitivare.

In faţa unor machete sugestive şi 
a unui bogat material ilustrativ şi 
statistic, arhitectul Mircea Suma, di
rectorul institutului, prezintă liniile 
directoare ale schiţei, în baza căreia 
Braşovul va cunoaşte într-o perioadă 
de 10—15 ani o puternică dezvoltare.

Apreciind multe din prevederile 
schiţei de sistematizare, tovarăşul 
Nicolae Ceauşescu recomandă o 
preocupare mai atentă fată de pro
blema valorificării maxime a supra
feţei afectate construcţiilor, pentru a 
se evita risipa de teren. Se face, de 
asemenea, recomandarea ca arhitecţii 
să prevadă crearea de spaţii comer
ciale în cadrul unor artere specia
lizate şi nu în cadrul unor unităţi 
împrăştiate la mari distante. O preo
cupare a arhitecţilor şi edililor din 
Braşov trebuie s-o constituie înfiin
ţarea de creşe, mai ales în acele 
cartiere unde un mare număr de fe
mei lucrează în producţie.

Sínt indicaţii preţioase pe care 
edilii braşoveni şi le-au însuşit ca 
obiective ferme în activitatea lor 
viitoare.

*

Vizita de lucru a secretarului ge
neral al partidului in unităţi indus
triale din municipiul şi judeţul 
Braşov, acum, la început de nou an, 
de nou cincinal, a prilejuit colecti
velor de muncitori, ingineri şi teh
nicieni, o dată cu bucuria de a-l a- 
vea din nou în mijlocul lor pe to
varăşul Nicolae Ceauşescu, de a 
putea raporta partidului primele 
succese dobîndite în. îndeplinirea 
sarcinilor planului pe 1971 şi expri
marea hotărîrii de a-şi consacra 
toate forţele în vederea traducerii în 
viată a obiectivelor stabilite de 
partid pentru progresul României 
socialiste.

Reportaj realizat de:
N. POPESCU-BOGDÂNEŞT1 
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Ieri, porţile tuturor întreprin- 

'S derilor din judeţul nostru s-au 
; -redeschis pentru a întîmpină pe 
; iâu.'jtorii bunurilor materiale, pe
■ cei ca-o au venit hotărîţi să tra-
■ ducă în Rapt, încă din primul
■ schimb, sarcîfflile măreţe ale nou- 
Ş lui cincinal. Yigcă din primul 
! schimb, oamenii Uroncii din uni- 
£ tătile industriale ale judeţului 
£ nostru au pus în mişcai e, la în- 
: treaga lor capacitate, maşinile şi 
5 utilajele, pentru a realiza primele 
S produse din planul anului 1971. 
! Rezultatele obţinute stau garanţie 
j îndeplinirii in mod ritmic a sar-
■ cinilor de plan pe anul în curs,
• a depăşirii lor.■■■■
• •  încă din primul schimb, la
• secţia de' costume bărbăteşti a fa-
• bricii „Steaua roşie" Sibiu s-au
• obţinut rezultate care dovedesc o
• bună preocupare pentru pregătirea 
î locului de muncă, a aprovizionă- 
5 rii ritmice cu semifabricate. Fată 
Ş de planul pe schimb de 810 cos- 
£ tume s-au realizat 950 costume, 
£ ceea ce echivalează cu o depă-
■ şire valorică a planului de peste
• 500 000 lei. Este rezultatul măsu-
• rilor organizatorice luate din pri-
■ mele ore ale zilei, la care o con-
• tributie de seamă au adus-o con- 
£ ducătorii procesului de producţie 
: Mircea Victor, loan Hentea, loan 
£ Bolteş şi alţii.
£ Realizări asemănătoare au fost 
î obţinute şi de brigăzile de la ra- 
£ gîane.
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•  Felul în care colectivul de Ş 
salariaţi de la Uzina mecanică Ş 
Sibiu a început munca pe 1971 £ 
constituie o garanţie a realizării |  

■ ritmice, decadă cu decadă, a pla- £ 
« nului din acest an. Aceasta mai £
• ales că la 31 decembrie 1970, la «
• secţiile de bază, investiţiile au a- ■ 
5 tins capacităţile finale.
£ Ca secţie primară, turnătoria a ! 
: contribuit din plin la ridicarea ! 
£ nivelului realizărilor din prima • 
; zi de lucru. Fată de planul zii- Ş 
£ nie de 10 tone piese turnate s-au • 
£ realizat 15 tone. ;

£
: •  Cu 3 000 perechi ciorapi şi-a •
S depăşit planul schimbul 1 de la ş 
£ atelierul de finisat relon din ca- :
• drul Fabricii de ciorapi Sibiu. ■ 
; Este un început deosebit de bun, Ş
• care atestă o pregătire minuţios- £
• să a procesului de producţie, o £
: bună organizare a locurilor de £ 
: muncă şi o prezentă la lucru de s 
£ sută la sută. £

Uzina mecanică Sibiu. Secţia 
prelucrări mecanice. După tur- ' 
nare, piesele de dimensiuni mai 
mari, sínt prelucrate la o rabo- 
teză portală, utilaj modem de 

mare productivitate
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Pe agenda de lucru 

a organelor şi organizaţiilor de partid

Ridicarea eficienţei
întregii activităţi 

economice
Interviu cu KARLHEINZ RESCHNER, 

secretar al Comitetului municipal de partid Sibiu
In aceste zile de intrare în anul 

1971 şi respectiv în cincinalul 1971— 
1975 organele şi organizaţiile de par
tid din municipiul Sibiu desfăşoară 
o vastă acţiune politico-organizato- 
rică pentru demararea în cele mai 
bune condiţii a producţiei lunii ianu
arie. Pe această temă am avut o con

vorbire cu tovarăşul Karlheinz Resch- 
neV„ secretar al Comitetului munici
pal He partid Sibiu, care a avut 
amabilitatea să ne răspundă Ia , cî- 
teva întrebări.

— Ce pregătiri au precedat în
ceperea asaltului în producţia ci
nului 1971?

— Cunoscind sarcinile de plan pe 
anul curent cu muţite luni înainte, 
organele şi organiza,i,ú. de partid 
au recomandat conducerilor telinj.ro- 
administrative din unităţile econo
mice să ducă la bun sfîrşit unele 
sarcini fără de care nu se concepea 
începerea în condiţii optime á pro
ducţiei anului acesta. Printre cele 
mai de seamă sarcini, care au fost 
rezolvate încă din anul' 1970 sínt: 
încheierea contractelor economice de 
aprovizionare şi desfacere, pregăLi- 
rea tehnologică a fabricaţiei, orga

nizarea temeinică a producţiei şi a 
muncii, punerea în valoare a ca
pacităţilor de producţie, elaborarea 
documentaţiilor tehnice de execuţie 
a obiectivelor de investiţii. Astfel, 
prin măsurile luate, organizaţiile de 
partid au asigurat condiţiile pentru 
îndeplinirea sarcinilor anului 1971.

— Care sínt noile sarcini ce 
stau în fafa colectivelor de mun
că sibiene în acest an?

— Prevederile planului de stat-pe 
1971 se înscriu în spiritul Directive
lor Congresului al X-lea al P.C.R. 
Completările aduse planului de stat 
initial Ia recenta plenară a C.C. al 
P.C.R. şi aprobate de • sesiunea 
M.A.N. din decembrie atestă posi
bilitatea accelerării într-un ritm mai 
accentuat a economiei nationale pe 
baza resurselor existente. Tocmai de 
ac«?ea, cifrele de plan pe ;ansamblul 
municipiului nostru, la valoarea pro
ducţiei globali, xşr creşte în 1971 
cu 11,3 la sută fa,‘A,,de realizările 
anului trecut. Productivitatea mun-
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g  Un avion de tip „DC-8" al 
liniilor interne nord-americane, 
avînd la bord 88 de pasageri şi 
un echipaj de 8 persoane, a fost 
deturnat spre Havana în cursul 
unui zbor între Los Angeles şi 
Tampa {Florida]. După o scurtă 
staţionare pe aeroportul din ca
pitala cubaneză, avionul — pri
mul deturnat în anul 1971 — s-a 
înapoiat in S.U.A., aterizînd la 
Miami.

SB Corespondentul Agerpres, N. 
Moarcăş, transmite: Conform pre
cizărilor făcute de Ministerul Fe
deral al Economiei R.F. a Germa
niei, anul 1970 s-a încheiat cu un 
bilanţ record al schimburilor eco
nomice dintre cele două state ger
mane. în anul care s-a încheiat, 
volumul schimburilor comerciale 
dintre R.F. a Germaniei şi R.D.G. 
a fost de aproximativ 4,4 miliarde 
mărci vest-qermane, faţă de. 3,7 
miliarde mărci în anul 1969.

Se apreciază că anul 1971 va 
maica o nouă creştere a schimbu

rilor economice dintre cele două 
state germane.

■  De peste 48 de ore, asupra 
Spaniei ninge în continuu, iar 
mercurul termometrului a scăzut 
la minus 24 de grade în regiunile 
din nordul tării, precum şi în lo
calităţile din sudul Madridului.

In Portugalia, in oraşul Elvas, 
a nins pentru prima oară în ul
timii 25 de ani. în Austria, mii 
de turişti, care şi-au petrecut 
Anul Nou în regiunile muntoase, 
au rămas blocaţi de zăpadă. Va
lul de frig nu a ocolit nici Italia. 
Numeroase sate din Piemont sínt 
izolate de zăpadă.

■  Oficiul federal al circulaţiei, 
cu sediul la Flensburg, a anunţat 
că, in cursul anului 1970, tribu
nalele vest-gennane au hotărît 
retragerea a 188 000 de permise 
de circulaţie, ceea ce reprezintă 
o creştere de 15 la sută fată de 
1969. Motivul cel mai frecvent a 
fost starea de ebrietate la volan.

care a înregistrat o creştere de 
23 Ia sută faţă de anul precedent.

Numărul total al contravenien
ţilor în domeniul circulaţiei în
R.F. a Germaniei a fost în anul 
1970 de 3,3 milioane persoane.

■  Corespondentul Agerpres, Con
stantin Oprică,- transmite: Pianista 
română ■ Victoria Ştefănescu şi 
violonistul Daniel Podlovski şi-au 
încheiat turneul în Republica Ara
bă Unită. Ei au prezentat mai 
multe concerte în capitala R.A.U. 
şi la Alexandria şi au făcut înre
gistrări pentru postul de radio 
Cairo.

Presa egipteană consacră cro
nici elogioase artiştilor români.

■  Preşedintele R.A.U., Anwar El 
Sadat, a început luni o călătorie 
prin diferite regiuni ale tării, pen
tru a explica populaţiei politica 
guvernului egiptean în proble
mele Orientului Apropiat.

(Agerpres)

4N
IN
IN
Is
*s
*s
IN
*
5
*

Is
Is
IV
Is
Is
Is
*s

s

\
*ss



r

I

Pagina Tribuna Sibiului Anul IV, nr. S 9 !

C a r n e t  c u l t u r a l
•  In cadrul programului da ma
nifestări închinate semicentenaru
lui Partidului Comunist Român, a- 
searS, la Casa de cultură a sin
dicatelor din Mediaş, In fata unui 
public numeros, a avut loc expu
nerea v. Creşterea avintului re
volutionär In România In perioada 
1920—1930“.

•  Astă-sţeară la ora 20,30, In sala 
Teatrului de stat din Sibiu are 
loc primul concert din anul 1971 
al orchestrei simfonice a Filarmo
nicii de stat sibiene. Concertul, 
dirijat de artistul emerit Henry 
Selbing, cuprinde Dansuri din Ar
deal, de Achim Stoia, Concertul 
pentru pian nr. 17 de Mozart şi 
Concertul pentru, violoncel şl or
chestră In sl-mlnor, de Dvorjak.

•  Sala clubului sibian .Indepen
denţa" găzduieşte mîine, lncepînd 
cu ora 17, o atractivă manifestare 
cultural-artistică pentru elevi. In 
cadrul ei avocatul Ovidiu Isacu 
va vorbi despre cinematografia 
românească, prezentînd pe larg 
una din producţiile ei de valoare 
— Baltagul. In continuare va rula 
filmul respectiv.

•  Tot pentru tineretul şcolar, Joi 
dimineaţa, la ora 10, clubul .In
dependenţa“ organizează o nouă 
acţiune din programul ciclului de

expuneri şi filme pentru elevi. Ci
clul urmăreşte să pună In eviden
tă copilăria fericită din anii 
noştri.

•  La Cisnădie, In sala de expu
neri a Casei de cultură a sindi
catelor are loc astăzi, la ora 13, 
expunerea celei de-a patra teme 
din ciclul .Comerţ civilizat, de
servire exemplară". Expunerea 
face parte din programul de acti
vităţi al Universităţii populare 
din localitate.

•  Clubul sibian ,7 Noiembrie'1 
pregăteşte pentru Joi, la ora 15, 
o interesantă expunere pe tema 
. Colaborarea şi alianţa frăţească 
a României cu ţările sistemului 
mondial socialist“. In aceeaşi z,i, 
la ora 17, clubul „Independenţa" 
are programată o manifestare din 
ciclul „Înfloresc Judeţele patriei“, 
In cadrul căreia se va expune 
tema „Comori Inedite ale Dobro- 
gei“. Vor rula filmele documen
tare „Rapsodia dobrogeană“ şi 
„A treia Constanţă".

•  Pentru miine seară, la ora 20, 
clubul .Independenţa" anunţă un 
bogat spectacol de muzică uşoară 
susţinut de solişti locali şi de 
orchestra „Ecco". Spectacolul este 
intitulat .Un dar... o melodie“.

în atenţia viticultorilor

Pregătirea producţiei 
acestu i an

întreprinderea noastră se numără 
prUtre unităţile cu un pronunţat ca
racter viticol, dat fiiad faptul că la 
or» actuală ea deţine o auprafaţă de
652 ha cu vie pe rod ţi SO ha — port
aitól. Aceste plantaţii se află ampla
sate pe raza a trei comune ţl sínt 
Organizate In mal multe ferme, unele 
cu caracter pur viticol, altele — 
mixte. I* cea mal mare parte plan
taţiile sínt Înfiinţate In ultimi'* ani. 
'Astfel, plaataţille de p* *34 ha an 
Intre 6 şl 16 «**i. Cu toate acestea 
Ia ultim*' * ani producţiile obţinute 
v ,. mici, ele fiind diminuate de 
calamităţile naturale — grindină, stag
nări de apă, îngheţ etc. Producţia 
medie realizată Ia 1970 nu a depăşit 
1 602 kg struguri la ha. Unele ferme, 
chiar dacă s-au ridicat peste acest 
nivel (2 200 kg struguri la ferma dia 
Axente Sever şi 2 002 kg la cea din 
Şeica Mică), au au atins nici pe de
parte mivelul posibilităţilor de care 
dispune podgoria noastră.

Pornind de la cerinţele producţiei 
viticole şl, de la baza tehnico-mate- 
rială cu care sintern dotaţi, am luat 
şi vom lua In continuare o serie de 
măsuri pentru pregătirea temeinică a 
recoltei din acest an. O mare atenţie 
am acordat lucrărilor de protejare a 
părţilor vegetale externe, cum ar fi 
îngropatul viei, ea fiind impusă de 
faptul că in anul acesta lemnul nu 
s-a copt bine. In consecinţă, s-a ur
mărit de către şefii de ferme ca fie
care coardă, fiecare butuc să fie cit 
mal bine acoperit cu pămînt. Am exe
cutat, de asemenea, arături pe o su
prafaţă de 300 ba. Considerăm că O 
rătura de toamnă in vii este o im
portantă lucrare pentru asigurarea 
unor producţii corespunzătoare da 
struguri. Totodată, In vederea ridică
rii fertilităţii solului am aplicat în
semnate cantităţi de îngrăşăminte chi
mice. Astfel s-au administrat, pe o 
suprafaţă de 320 ha, 160 tone super- 
fosfat, revenind cite 500 kg la ha, iar 
pe o suprafaţă dé 450 ha — 100 tone 
sare potasică. In prezent se lucrează 
cu toate mijloacele la transportul în 
vii al îngrăşămintelor organice care 
în primăvară se vor administra pe 
rîndul de vie. In acest scop am con
fecţionat în atelierele întreprinderii 6 
cărucioare pe două roti ce vor fi 
tractate de cai. Se înlocuieşte astfel 
sistemul folosit pînă in prezent, de a 
transporta gunoiul cu targa de către 
doi oameni. Prin aceasta nu numai 
că se reduce efortul fizic al lucrăto
rilor dar sporeşte considerabil randa
mentul muncii. Un singur iucrător, cu 
un cărucior tractat de un cal, poate 
transporta pe zi de 5 ori mai multe 
îngrăşăminte naturale. în primăvara 
anului viitor vom aplica circa 3 500 
tone îngrăşăminte organice pe 130 lia.

Ne preocupă în aceeaşi măsură pre
gătirea temeinică a utilajului viticol. 
In prezent se execută reviziile teh
nice şi reparaţiile necesare la tracto- 
raşe, maşini de stropit, pluguri şi pră- 
şitori. Se verifică şl se completează 
inventarul jnărunt — foarfeci, sape, 
material de legat etc. Intrucît stropi
tul la timp are o mare influenţă asu
pra producţiei, am căutat să aducem

unele îmbunătăţiri in această direcţie. 
Am adaptat 6 atomizoare (rn^fmi de 
stropit cu motoraş, purtate, in spate) 
la stropitul pe rind cu trt*cţlune ani
mală, prin confecţionarea unui rezer
vor de cauciuc cu jo capacitate de 80 
litri soluţie. In ,«<cest fel creşte pro
ductivitatea rwmcii de zece ori, vi
teza, A* ucplâsare este mai mare, un 
stropit putîndu-se executa în 5—6 zile. 
Ne-am prevăzut să extindem această 
adaptare la toate fermele, procurînd 
în acest scop Încă 8 atomizoare.

O altă problemă căreia ii acordăm 
maximum de atenţie o constituie com
baterea buruienilor pe cale chimică. 
Pentru aceasta am întocmit un plan 
de erbicidare pe o suprafaţă de 300 
ba pe care vom folosi hungazin 8—10 
kg la ha.

Datorită măsurilor luate şi a celor 
pe care intenţionăm să le luăm, avem 
convingerea că in anul 1971 vom reuşi 
să ridicăm producţia în sectorul vi
ticol la cel puţin 4 800 kg struguri la 
ba pe întreaga suprafaţă.

ing. CORNEL HEGHEŞ,
tehnolog şef la I.A.S. Axente Sever

a z i . . .

TIMPUL
Centrul meteorologic Sibiu comuni

că: Vreme rece cu cerul schimbător. 
Yintul va sufla potrivit din sectorul
nord-vestic. Temperaturile minime vor 
fi cuprinse între minus 8 şi minus 5 
grade, iar cele maxime vor oscila 
între minus 2 şi plus 1 grad. Izolat 
ceaţă.

TELEVIZIUNE
18,00 Deschiderea emisiunii.

Ateneu — emisiune de ac
tualitate muzicală.

a z i
CINEMA

SIBIU: PACEA: B.D. intră In acţiu
ne (orele 9,00; 11,3.0; 14,00; 16,30;

19.00; 21,00); ARTA „7" (orele 9,30| 
12,00; 15,00; 17,30; .20,00); TINERETU
LUI: De-aş fi Harap Alb (orele 10,00 
şi 12,00), iar de la orele 14,30; 16.3Q; 
18,30; 20,30 filmul. Să ucid o pasăre

18.30 Steaua polară — cabinet de 
orientare şcolară ş! profesio
nală.

19.15 Publicitate.
19,20 1001 de seri — emisiune pen

tru cei mici.
19.30 Telejurnalul de seară.
20,00 Seară de teatru TV.

Ciuta eje Victor Ion Popa. 
(Reluare la cererea telespec
tatorilor).

21.30 Prim plan.
Prof. Virgil lanovici, membru 
corespondent al Academiei 
Republicii Socialiste Româ
nia.

22,05 Telejurnalul de noapte.
22.15 Ritm şi melodie.
£2,45 închiderea emisiunii. Cadru din filmul românesc B.IJ. intră

cîntStoare: INDEPENDENŢA i Balul 
de sîmbătă seara (orele 11,00; 14,30; 
16,30; 18,30; 20,30).

MEDIAŞ: PROGRESUL,I Răzbuna
rea ştiutului (orele 9,00; 11,15; 14,00; 
16,30; 19,00; 21,15)| TINERETULUI: 
Asul de pică (orele 10,00; 16,30; 18.30; 
20,30); UNIREA: Argoman superdiabo- 
licul (orele 10,00; 16,00; 18,00 şi 20,00).

CISNĂDIE: POPULAR: Mumn (ore
le 11,00; 16,00; 18,00 şi 20,00).

AGNITA: 8 MAI: Străinii (orele 
10,00; 16,00; 18,00 şi 20,00).

DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE: îm
puşcături pe portativ (orele 18,00 şi
20,00).

BAZNA-BAI: întoarcerea dr. Ma* 
busse (orele 17,00 şi 19,00),

OCNA SIBIULUI: Ferestrele timpu. 
lui (orele 17,00 şi 19,00).

APOLDU DE SUS: 23 AUGUST: 
Jandarmul se însoară (orele 17,00 şi
19,00).

Două noi publicaţii 
ah Bibliotecii „ASTRAt i

Sfîrşitul anului trecut ne-a făcut
plăcuta surpriză a unei adevărate a- 
bundenţe editoriale purtlnd girul de 
înalt angajament spiritual al cunoscu
tei biblioteci sibiene „Astra". Avînd 
menirea de a populariza, pe . sectoare 
tematice, vestitul tezaur documentar 
al instituţiei, aceste editări pun în 
circuitul informaţiei repere orienta#*' 
tive de stringentă importanţă pentru 
cercetători, oameni de cultură, /''citi
tori de toate categoriile. Estş o pre
ocupare care onorează actF'Vtatea ser
viciilor interne ale bibliotecii, atente 
de a pune în valoare- inestimabile re
zerve depozitare,.-•'indispensabile mun
cii de valor'fAczăre critică a istoriei şi 
filozofiei culturii româneşti, cu accent 
deosebit, pe sectorul transilvănean al 
aces'it'ia.

Dacă despre una dintre aceste din 
urmă publicaţii — este vorba de Ca
lendarele româneşti sibiene — ziarul 
nostru a scris, asupra celorlalte două 
ne vom opri în cele ce urmează.

Intr-o excelentă execuţie tipogra
fică, adăugind un parfum de vechime 
şi tradiţie peste interesul intrinsec al 
temei, Biblioteca „Astra“ a editat 
„Cartea românească manuscrisă" de 
Mircea Avram, lucrare elaborată tot 
în cadrul serviciului de informare bi
bliografică. Este vorba de un riguros 
catalog, elaborat ştiinţific, al fondu
lui de carte manuscrisă aflat în fon
durile bibliotecii, reuşind să subli
nieze valoarea acestor piese rare prin- 
tr-un mănunchi de detalii informa
tive. Catalogul este conceput crono
logic şi descriptiv, cuprinzînd datele 
necesare de identificare a lucrării 
(detalii de elaborare manuscrisă), cele 
ale descrierii de conţinut şi ale par-' 
ticularităţilor de alcătuire, de la or
namentul grafic pînă la caracterul 
scrisului sau felul legăturii. Mircea 
Avram a întreprins aici o riguroasă 
lucrare de încadrare ştiinţifică a fon
dului de carte românească manuscrisă 
în circuitul lucrărilor documentare, 
elaborînd un ghid de o aleasă ţinută, 
bazată attt pe temeinicia studiului 
fiecărei lucrări în parte, cit şi pe o 
largă informare în domeniu, sub ri
gorile unui solid suport metodologic. 
Uneori, structura lacunară a manu
scrisului este amendată prin supoziţii

Casa de cultură Cisnădie: 
biblioteca

Foto« FRED NUSS

!
S p ort; Handbal (1.) ElBVele

învingătoare şi în partida revanşă
Revanşa întîlnirii 

handbal feminin din
tre Şcoala sportivă 
Sibiu şi Liceul „W. 
lagielly“ din oraşul 
Plock (Polonia) s-a 
desfăşurat duminică, 
3 ianuarie 1971, în 
sala Şcolii sportive 
din Sibiu. Ca şi-n pri

mul joc, desfăşurat la 
29 decembrie, elevele 
sibiene au cucerit 
victoria, de această 
dată cu scorul de 10 
—8 (5-2).

Autoarele golurilor: 
Tişe (4), iluzii (3), 
Bardoş (2), Boartă (1) 
pentru gazde; Skibin-

ska (4), Tarkota (3) 
şi lankowska (1) pen
tru oaspete.

Aceste succese vin 
să confirme locul 1 
ocupat de sibiene în 
turul diviziei naţiona
le şcolare şi de juni
ori.

ILIE IONESCU

Carnavalul
veseliei

Azi, la ora 15, la Şcoala 
generală nr. 15 din munici
piul Sibiu, Casa pionierilor 
organizează Carnavalul vese
liei, la care sínt invitate să 
ia parte toate şcolile din mu
nicipiu.

Din programul carnavalu
lui reţinem: parada măştilor, 
jocuri distractive, concursuri 
cu premii. Cîntâ soliştii vo- 
qali şi orchestra Casei pio
nierilor. Í

argumentate, pţjz. punerea in relaţii 
posibile care să verifice o anumită 
încadrare si situare cronologică, o 
anumită x.initate cu alte lucrări, ri
guros ş/tudiate. Cartea se ridică ast
fel, W multe părţi, la nivelul unei 
opere de cercetare, de contribuţie per
sonală, care se adaugă fericit carac
terului utilităţii, de informaţie strictă. 
Este o modalitate care poate intra 
mai puternic în atenţia serviciului de 
informare bibliografică al bibliotecii, 
ale cărui contribuţii editoriale se cer

c a r t e a
înscrise în ideea cercetării personale 
şi a contribuţiei de interpretare ori
ginală.

Cronologia cărţii manuscrise româ
neşti începe cu sec. al XVII-lea, ca
talogul cuprinzînd sinteze informativ- 
descriptive asupra unor exemplare 
rare, unele încă neimpuse cercetării 
de specialitate, altele în măsură să 
corecteze vechimea unor scrieri. Bi
blioteca adăposteşte, după cum reiese 
şi din catalog, izvoare manuscrise de 
cea mai mare importanţă pentru ve
chimea şi originalitatea cărţii româ
neşti, precum o copie a lucrării lui 
Dimitrie Cantemir „Divanul sau gîl- 
ceava înţeleptului cu lumea", copia 
unei „Alixandrii“ — „Viaţa şi poves
tea şi lucrul marelui împărat Alexan
dru", o traducere anterioară celei în

deobşte cunoscute a romanului lui 
Daniel Defoe „Robinson Crusoe“ ş. a.

O altă publicaţie editată de Biblio
teca „Astra" şi tipărită la întreprin
derea poligrafică Sibiu are ca obiect 
popularizarea fondului muzical din te
zaurul bibliotecii. Pentru prietenii 
muzicii oferă melomanilor o biblio
grafie selectivă a unor materiale de 
documentare în domeniul muzicii. 
După cum ne avertizează rîndurile 
introfluctive, această lucrare tinde să 
se încadreze într-o acţiune a cărei 
menire este crearea unui serviciu pu
blicistic de recomandare bibliografică 
pe diferite teme. Tot aici se preci
zează, asupra acestei lucrări, că „este 
întocmită pe baza repertoriului din 
stagiunea 1970/1971 al Filarmonicii de 
stat din Sibiu şi cuprinde o selecţie 
din operele compozitorilor prevăzuţi 
a fi interpretaţi in această stagiune, 
cit şi din lucrări care se referă la 
viaţa şi opera compozitorilor". Iată că, 
strîns legat de programarea filarmo
nicii sibiene, Biblioteca „Astra", vine 
în întîmpinarea dorinţei de informare 
a melomanilor, oferind o sistematizare 
a fondului muzical documentar de 
care dispune, favorizînd astfel o con
lucrare de reciproc interes. Este un 
ghid spre surse locale autorizate, la 
nivelul tradiţiei muzicale a burgului.

Fiecare prezentare lapidară este în
soţită de o selecţie a discurilor exis
tente la Biblioteca „Astra".

TITU FOPESCU

Cunoaşteţi
valoarea nutritivă 

a alimentelor ?

Întreprinderea de locuinţe 
şi localuri Sibiu

CONTRACTEAZĂ,
prin Oficiul de vînzări către populaţie, cu 
sediul în B-dul Victoriei nr. T, camera 130,
etaj I:

— APARTAMENTE CONFO RT III, eu B şi K ca
mere, în cartierul Hipodrom Sibiu

— APARTAMENTE CONFO RT IV, eu 5  şi [3. ca
mere, în cartierul „Măgura“ din Cisnădie

— 1 GARAJ PENTRU TURISME, în  stadiul de re
cepţie, în cartierul „Livada măcelarilor“ (str. Cris
tian) Sibiu

EXECUTĂ
pentru populaţie, contra cost, pe bază He 
comandă:

— REPARAŢII INTERIOARE ŞI EXTERIOARE
LA CLĂDIRI

— AMENAJĂRI PE BAZA DE PROIECT APRO
BAT CA: BĂI, BUCĂTARII, CAMERE, etc.

— ZUGRĂVELI ŞI VOPSITORII INTERIOARE  
ŞI EXTERIOARE

— SOBE DE TERACOTA
— ÎNLOCUIRI DE BINALE
— PARDOSELI DE PARCHET
— INSTALAŢII DE GAZ, APĂ, CANAL, ELEC

TRICE ŞI ALTE REPARAŢII LA CLĂDIRI.
Comenzile pentru reparaţii se primesc la sediul secto
rului prestări, în Piaţa Unirii nr. 4.
Plata lucrărilor se poate face şi în rate lunare.
Informaţii suplimentare se dau la adresele de mai sus,

I între orele 9— 13.
.XXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXX\XXXXXXXXX^XXXXXXXXXXXXX\XXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXVXXXXXXXX\X\\X'XXXXX\XWi,i»>XXXXXX‘

Este cunoscut faptul că tn or
ganism au loc, in fiecarea clipă, 
procese de distrugere a celulelor 
„uzate" prin funcţie îndelungată. 
I* locul acestora iau naştere al
tele pe seama principiilor nutri
tive. Organismul ne apare ca un 
vast şantier în care se distrug şi 
se construiesc zilnic miliarde de 
celule, alimentele reprezentind re
zervele de energie chimică.

Dar, în timp ce unii factori nu
tritivi (proteinele, sărurile mine
rale) servesc cu precădere ca ma
terie primă pentru construcţia de 
noi celule, alţii, cum sínt glucidele 
şi lipidele, furnizează organismului 
energia necesară
desfăşurării pro- ......... ,
ceselor vieţii. Vi
taminele, deşi nu 
servesc direct nici 
unuia din aceste _ 
scopuri, sínt in
dispensabile orga
nismului, fără ele, atît construc
ţia de noi celule, cit şi eliberarea 
de energie pe seama alimentelor 
introduse In organism, încetează.

Proteinele intră în structură sub
stanţei vii Sntr-o proporţie însem
nată, reprezentind pînă la 80 la 
sută din substanţa uscată a dife
ritelor organe. Lipsa lor din ali
mentaţie încetineşte şi opreşte 
creşterea, afectind dezvoltarea ar
monioasă a corpului, cu scăderea 
rezistenţei acestuia faţă de infecţii. 
Prezenţa lor în hrană este absolut 
necesară. Le găsim în cantităţi a- 
preciabile în: carne, lapte, brînze- 
turi, ouă, peşte, leguminoase us
cate şi cereale.

Glucidele din alimentaţie furni
zează energia necesară desfăşură
rii proceselor chimice care au loc 
în interiorul celulelor organismu
lui, acoperind aproximativ 70 la 
sută din energia necesară. Dintre 
alimente dulciurile sínt sursa cea 
mai bogată în glucide,

Lipidele (grăsimile) reprezintă 
forma de depozitare a surplusului 
de glucide din alimentaţie şi ser
vesc — ca şi acestea din urmă — 
drept sursă de energie. Arderea 
unui gram de lipide în organism 
furnizează o energie de 9,3 calorii, 
ceea ce reprezintă dublul energiei 
eliberate prin arderea unui gram 
de glucide. De aceea consumul a- 
cestora creşte vizibil in raţia ali
mentară a populaţiei din zonele 
reci. Arderea lor in organism pre
supune însă procese chimice mai 
complexe, care solicită eforturi 
din partea ficatului, ceea ce ne 
obligă ca, in prezenţa glucidelor, 
să nu facem abuz de grăsimi. Ali
mentele cele mai bogate în lipide 
sínt uleiul, untura, untul, smîn- 
tîna, slănina de porc. Dar şi săru
rile minerale (calciul, fosforul, so- 
diul, potasiu!, magneziul etc.) joacă 
un rol important în desfăşurarea 
proceselor de creştere celulară. Ele 
intră i# compoziţia sistemului osos,

Sfatul medicului

a dinţilor şi a tuturor celulelor 
din organism. Numai calciul şi 
fosforul acoperă 60 ia sută din 
masa minerală a organismului. Lo
cul lor în alimentaţie este tot atît 
de important ca şi al proteinelor 
şi vitaminelor. De aceea nu tre
buie să lipsească din raţia noastră 
alimentară legumele, laptele şi pro
dusele lactate — alimente bogate 
în săruri minerale.

importanţa vitaminelor pentru 
organism o cunoaştem. Noi ne de
clarăm însă împotriva consumului 
de vitamine sintetice — atunci cînd 
nu există o prescripţie medicală!

Vitamina C o gă- 
* ■ ■ sim în cantităţi 

mai mari prezen
tă în fructe şi le
gume, vitaminele 
A, D şi B2 în 
lapte şi derivate
le acestuia, vita- 
PP în carne şiB 6,minele B 1, 

cereale.
Reiese de aici că numai o raţie 

alimentară bine chibzuită, care să 
conţină, într-o anumită proporţie, 
toţi factorii nutritivi (proteine, glu
cide, lipide, săruri minerale şi vita
mine), poate asigura o funcţionare 
normală a organismului! Alimen
taţia unilaterală din care lipsesc 
anumite principii alimentare, dă 
naştere la tulburări gravé în func
ţionarea organismului, la boli ce 
afectează profund procesele de 
creştere şi dezvoltare. O alimenta
ţie lipsită de lapte şi produse lac
tate la copii şi la femeile aflate în 
perioada maternităţii, neputînd a- 
coperi nevoile crescute de calciu, 
generează serioase tulburări în 
dezvoltarea ţesutului osos şi a den- 
tiţiei. Un regim exclusiv vegeta
rian (lipsit de carne, ouă, peşte, 
lapte şi brlnzeturi) nu este nici el 
indicat, deoarece lipseşte organis
mul de proteinele esenţiale de ori
gină animală.

Nici obiceiul de a consuma în 
exces grăsimi, sub formă de slă
nină, untură sau alimente grase 
nu este indicat, deoarece duce — 
ca şi în cazul consumului exagerat 
de ouă — (mai ales la vîrstnici!), 
la apariţia aterosclerozei.

Raţia de pline nu trebuie să fie, 
de asemenea, prea crescută, pen
tru a nu elimina prin competiţie 
alte produse utile cum ar fi legu
mele, ducînd astfel la un dezechi
libru alimentar.

Recomandăm deci ca raţia ali
mentară să cuprindă, în proporţii 
adecvate, toate principiile nutri
tive, căci numai astfel se poate 
asigura o valoare nutritivă ridi
cată care să ducă la o bună creş
tere şi dezvoltare a organismului.

Dr. SVETOSLAV SERGHIEVSCHI

T.A .P .L . M ed iaş
cu sediul în str. 8 Mai nr. 2

angajează de urgenţă:
—  1 ŞEF SERVICIU ADMINISTRATIV
— DOI REVIZORI GESTIUNI. 

Informaţii se primesc la biroul personal.

I.I.S. „Flamura roşie” Sibiu
ANGAJEAZĂ:

— 1 economist sau inginer mecanic pentru funcţia 
de şef serviciu aprovizionare, cu o vechime în 
funcţii economice sau tehnice de peste 8 ani.

— economişti, de preferinţă absolvenţi ai facultăţii 
de comerţ exterior sau ingineri, care să cunoască 
la perfecţie o limbă de circulaţie mondială, pen
tru serviciul de export

— 1 inginer mecanic cu o vechime de peste 5 ani
— lăcătuşi, strungari, matriţeri şi frezori de cate

gorie superioară
— muncitori necalificaţi pentru I.I.S. „Flamura ro

şie“ Sibiu şi pentru unitatea articole de menaj 
Ocna Sibiului (Fabrica de cuţite).

Industria laptelui Sibiu
angajează pe durată nedeterminată:
— 2 ELECTRICIENI AUTORIZAŢI, categoria a 5-a

- 2 PRIMITORI-DISTRIBUITORI, pentru muncă 
dc gestiune cu produse lactate în municipiul şi ju
deţul Sibiu, care să aibă 8 clase elementare.

Gestionarii să aibă serviciul militar satisfăcut.
Informaţii la sediul întreprinderii, Sibiu, str. 11 Iu
nie 69, compartimentul personal.

Combinatul de morarii şi panificaţie Sibiu
angajează de urgenţă:

—  T MAGAZINER
— 1 RECEPŢIONER.

Doritorii se vor adresa îa sediul complexului din Şo
seaua Alba Iulia nr. 70.

M I C Ă  B U B U I C l î I î Ă I T t E

Mulţumesc tuturor pe această cale pentru sincera participare la dure
roasa pierdere a soţului meu

ZAY GERI
care, după o grea suferinţă, a decedat în ziua de 29 decembrie 1970.

Zay FriedI

Pierdut bivoliţă. Adresaţi comuna Cergău Mare nr, 299, judeţul Alba, 
Bucerzan Pavel. Recompensă,
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Anul IV, nr. 891

Organizarea şi desfăşurarea 
cursurilor de instruire

Organizarea cursurilor de instru
ire a lucrătorilor din Întreprinderile 
agricole de stat, din I.M.A. şi a 
ţăranilor cooperatori îmbracă anul 
acesta forme noi, avansate, în strîn- 
să legătură cu cerinţele practice ale 
producţiei agricole. Pentru a afla 
amănunte în legătură cu aceste noi 
forme ne-am adresat tovarăşului ing. 
Horia David, director adjunct la 
Direcţia agricolă judeţeană:

— Ce şi-a propus să Întreprindă 
Direcţia agricolă judeţeană pen
tru organizarea instruirii lucrăto
rilor din agricultură In acest an?

— Ţinînd seama de importanţa 
majoră a ridicării nivelului de cu
noştinţe agrozootehnice ale ţărăni
mii, de necesitatea îmbunătăţirii in
formării tehnico-ştiinţifice a tuturor 
lucrătorilor din agricultura judeţu
lui, Direcţia agricolă şi Uniunea 
judeţeană a cooperativelor agricole 
au întocmit un plan de măsuri pri
vind organizarea şi desfăşurarea 
instruirii. S-a avut în vedere ca în 
fiecare unitate agricolă din jude
ţul nostru să fie organizate cursuri 
de instruire pe profile, potrivit spe
cificului activităţii din unităţi, fer
me, brigăzi sau alte sectoare pro
ductive. Cursurile vor cuprinde toţi 
lucrătorii din I.A.S. şi I.M.A., în
treaga masă de ţărani cooperatori 
şi vor fi conduse de specialiştii ce 
răspund de sectoarele respective. 
Ele vor funcţiona pe perioada 10 
ianuarie — 28 februarie 1971.

Tematica expunerilor va cuprinde 
elemente izvorîte din necesitatea 
cunoaşterii şi aplicării în procesul 
muncii a metodelor agrozootehnice 
înaintate, a tehnologiilor moderne 
de cultivare a pămîntului şi de 
creştere a animalelor, a conducerii 
corespunzătoare a unităţilor agrico
le, a fermelor, brigăzilor şi a ce
lorlalte formaţiuni de muncă. O 
mare atenţie se va acorda temelor 
cu caracter economic legate de 
extinderea gradului de mecanizare, 
de normarea şi retribuirea muncii, 
de întărirea disciplinei. Ne vom 
strădui să asigurăm cadrul optim 
de cunoaştere temeinică a tuturor 
problemelor care trebuie rezolvate 
într-un sector sau altul.

— In ce constă noutatea actua
lelor forme de propagare a cu
noştinţelor agrozootehnice?

—- Dacă vechile forme de propa
gare a cunoştinţelor agrozootehnice 
erau greoaie, şcolăreşti, fiind prea 
puţin legate de condiţiile concrete

din fiecare unitate, din flecare loc 
de muncă, actualele cursuri de 
instruire vor fi adaptate condiţiilor 
economice şi de producţie izvorîte 
atlt din experienţa proprie, cît îi 
a unităţilor fruntaşe. Pentru în
suşirea temeinică a cunoştinţelor 
teoretice predate se va pune un 
accent deosebit pe însoţirea expu
nerilor de demonstraţii practice. 
Este normal să se procedeze aşa, 
Sntrucît scopul cursurilor poate fi 
atins numai atunci cînd fiecare lu
crător din agricultură — fie el ţă
ran sau mecanizator — va înţelege 
cum să muncească mai bine pentru 
sporirea producţiei vegetale sau 
animaliere.

^  cf e  ̂  i i  i n  a  /Vi-i m  i-i — aV u w iiu iiu  u v  m u r e

actualitate 
în agricultură

O altă modalitate, mult mai a- 
vansată, de propagare a cunoştin
ţelor o constituie faptul că în pe
rioada desfăşurării cursurilor de 
instruire se vor prezenta, prin in
termediul televiziunii, cicluri de 
lecţii — pe proliié — ín fiecare 
luni, miercuri şi vineri intre orale 
9 şi 10,30. Lecţiile se adresează ma
rii mase de lucrători din agricul
tură şi vor trata probleme de creş
tere a animalelor, horticultura şi 
cultură a plantelor de cîmp. Vizio
narea lele-lecţiilor se va desfăşura 
sub îndrumarea directă a specia
liştilor din fiecare unitate agricola, 
la căminele culturale sau în cadrul 
unităţilor înzestrate cu aparate de 
televiziune,

— Ce s-a 'Întreprins plnă In 
prezent In direcţia organizării 
cursurilor?

~  Au fost definitivate formele de 
învăţămînt şi au fost nominalizaţi 
lectorii pentru fiecare profil şi u- 
nilate. Urmează ca în timpul cel 
mai scurt, cu sprijinul consiliilor 
populare comunale, consiliile de 
conducere din cooperaiivele agrico
le, conducerile I.M.A. şi ale I.A.S. 
să ia măsuri pentru asigurarea con
diţiilor necesare desfăşurării cursu
rilor în cele inai bune condiţiuni 
(săli adecvate, încălzit, iluminat, re

chizite, materiale didactice etc.). 
Ca material bibliografic la aceste 
cursuri se vor folosi manualele edi
tate în 1970, broşurile care se edi
tează în prezent, precum şi artico
lele din presă şi reviste de speciali
tate pe care lectorii le consideră 
corespunzătoare formei respective 
de studiu şi posibilităţilor de înţe
legere a cursanţilor. O atenţie spo
rită se va acorda folosirii pe scară 
largă a filmelor şi diafilmelor pe 
teme agricole, legate de specificul 
lecţiilor ce se vor preda la cursuri.

Pentru a veni în sprijinul cursan
ţilor se vor elabora diferite mate
riale — broşuri, pliante, foi volante 
etc., pe teme de propagandă agri
colă, ceea ce va contribui la ge
neralizarea experienţei bune dobîn- 
dile în întreprinderile agricole de 
stat şi în cooperativele agricole 
fruntaşe. Jn scopul sporirii eficien
tei cursurilor de instruire, Direcţia 
agricolă şi Uniunea judeţeană a
C.A.P. vor trimite în unităţi colec
tive de sprijin şi control, vor ana
liza periodic desfăşurarea InvătS- 
mîntului.

— Cum se va face pregătirea 
lectorilor?

— Instruirea acestora — ingi
neri agronomi şi zootehnişti, meca
nici şi medici veterinari — se va 
iace la Casa agronomului, între 5 şi 
9 ianuarie 197f, în funcţie de spe
cificul fiecărei profesii. Imediat 
după aceea conducerile unităţilor, 
împreună cu lectorii, vor întocmi 
planul de instruire. Acest plan va 
cuprinde felul (profilul) cercurilor, 
temele ce vor fi dezbătute, numă
rul cursanţilor şi zilele programate, 
care trebuie, de altfel, să coincidă 
cu cele ale tele-lecţiilor.

— Ce ne puteţi spune despre 
pregătirea cadrelor de conducere?

— Tot în cursul lunilor ianuarie- 
februarie se va organiza la Casa 
agronomului instruirea preşedinţilor 
de cooperative agricole, precum şi 
a brigadierilor şi şefilor de echipe. 
Tematica lecţiilor se va axa îndeo
sebi pe problemele conducerii coo
perativelor agricole, a organizării 
pe baze ştiinţifice a producţiei în 
foaie sectoarele de activitate: creş
terea animalelor, cultura cereale
lor şi agrotehnica, celorlalte culturi 
de cîmp, legumicultura, pomicultu
ră şi viticultură.

Interviu realizat de 
P. I5UD.

O nouă hală de producţie recent dată în folosinţă Ia Fabrica de geamuri Mediaş
Foto: H. BUCHFELNER

în imagine: magazinul alimentar cu autoservire din Cisnădie, unitate 
a comerţului de stat de mare utilitate pentru lextiliştii de la poalele

Măgurii

Foto: FRED NUSS
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Azi noapte am avut un coş
mar: s* făcea că sínt într-o 
sală de dans (parcă la Sala 
tineretului) de loc primitoare, 
friguroasă şi jalnică la înfăţi
şare ca o babă ce-şi ascunde 
zbîrciturile sub falsul farduri
lor. Acolo cîţiva tineri şi tine
re — să fi tot fost o sută —• 
încercau să-şi armonizeze miş
cările In ritmul melodiilor 
„atacate* puternic de orchestra 
— (parcă „Spectral") — care 
singură se chinuia să mai „în
călzească" puţin atmosfera.

Cromatica vestimentară » 
celor prezenţi îmi desena ima
ginar un mare şi negru semn 
de întrebare asupra bunului 
lor gust şi asupra insistentei 
cu care omul ce rupea biletele 
de Intrare la uşă selecţiona 
din ochi pe cei ce purtau sau 
nu cravată, pe cei cu „bar
bă* şi „plete" etc. . . .  etc. Scau
nele dispuse în linie dreaptă 
lîngă pereţi, ca nişte soldaţi 
ce aşteptau doar semnalul „la 
atac", erau refugiul „dînselor" 
şi „dînşilor* care neavînd chef 
de dans se mulţumeau să facă 
tot felul de şotii care mai de 
care m ai... gustate (de pildă 
piedicile sau îmbrîncelile erau 
foarte amuzante). Am avut 
ocazia să cunosc şi un „stu

dent* în anul II la Clu). Pină 
la urmă am aflat că era unul 
din clienţii certaţi cu munca 
— sau ceva de genul acesta — 
şi un convins consumator de... 
timp liber.

Mai era acolo şl „tov. Gică", 
sau „Gigică", sau cam aşa ceva 
(după cum îl strigau „amicii"), 
care se tş>t străduia să „men
ţină* buna dispoziţie ce ar 
trebui să existe la o seară de 
dans, într-o sală cu mulţi ti
neri şi o orchestră bună.

Pină la urmă „tov. Gigică" 
a încurcat-o: spiritele „amici
lor", încălzite, au început să 
se desfăşoare. Şi mal dintr-o 
palmă, mai dintr-o buşeală a 
izbucnit scandalul. A trebuit 
să ceară ajutorul organelor în 
drept pentru restabilirea ordi
ne:. Şi orchestra cînta, cînta 
Întruna „Singuri în noapte" de 
răsuna sala. Din coşmar m-am 
trezit direct. . .  în Sala tine
retului. Era adevărat ori ba? 
Oare cine ml-ar putea răspun
de măcar acum — că aseară 
n-am găsit pe nimenea dispus 
s-o facă —" dacă-t vis ori reali
tate? Poate Comitetul munici
pal Sibiu al U.T.G. care orga
nizează astfel de seri.. x dan
sante.,

G. BI.OOS

Ridicarea eficienţei întregii activităţi
(Urmare din pag. I)
cii va cunoaşte o sporire de 7,3 la 
sută pe salariat. Sporuri substan
ţiale se prevăd şi la producţia pen
tru export: 150 milioane lei faţă de 
1970.

— Aşa după cum a subliniat la 
recenta plenară a C.C. al P.C.R., 
secretarul general al partidului, 
tovarăşul Nicolae C^eauşescu, „ca- 
racleristica principală a planului 
de stat pe 1971, cá de altiéi a 
întregului cincinal, este punerea 
în centrul preocupării organelor 
de partid şi de stat, a tuturor oa
menilor muncii, a obiectivului 
ridicării calitative a activităţii e- 
conomice în ţoale domeniile“. Ţi- 
nlnd cont de indicaţiile secreta
rului general al partidului, cu pri
vire Ia inlensiticarea laturii cali
tative a activităţii economice, ce 
măsuri a luat organul■ municipal 
de partid?

— O măsură care va sta tot 
tiTfiptiUn- «teoţia'-'&HmtetuhU-'iHUoiv 
cipal de partid este intensificarea 
muncii de nominalizare şi contrac
tare a întregii producţii pe anul 
1971 în toate întreprinderile muni
cipiului şi mai cu seamă la unită
ţile „13 Decembrie", „Drapelul ro
şu", „Libertatea“, U.P.A.S., Combi
natul de industrie alimentară, unde 
nu au fost completate integral con
tractele nici pentru trimestrul întîi 
al anului. Comisia economică a 
Comitetului municipal de partid, or
ganizaţiile de partid din unităţile 
amintite vor lua măsuri eficace, 
concrete, pentru realizarea contrac
telor, a ritmicităţii producţiei din 
pţimele zile ale acestei luni.
/ O problemă importantă, care va 

'trebui rezolvată cit mai operativ, 
este asigurarea bazei materiale prin 
contracte de aprovizionare. Această 
problemă a fost rezolvată în majo
ritatea întreprinderilor, dar la „Ba

lanţa", U.P.A.S., „Independenta", 
Uzina mecanică, C.E.I.L., „7 Noiem
brie", „Drapelul roşu", C.I.A. şi 
AMET prezintă încă unele carenţe. 
Noi recomandăm organizaţiilor de 
partid din unităţile menţionate să 
urmărească zilnic felul cum se solu
ţionează această problemă acută 
pentru producţia anului în curs.

— Combinatelor industriale li 
s-au atribuit răspunderi şi compe
tenţe sporite faţă de anul ce a 
trecut. In ce măsură asigură ele 
unităţilor subordonate condiţii 
pentru realizarea planului de 
export?

— Important este ca deocamdată 
să fie menţinuţi beneficiarii externi 
cu care unităţile noastre economice 
întreţin relaţii comerciale. Diversi
ficarea producţiei va permite însă 
şi explorarea altor pieţe. Pentru în
deplinirea acestui deziderat orga
nele şi organizaţiile de partid tre
buie să stimuleze specialiştii în gă
sirea de. spbiţji noi, asimilarea unor 
sortimente competitive pe piaţa ex
ternă. Importantă, în perioada ac
tuală, este şi găsirea de modalităţi 
pentru fundamentarea clauzelor con
tractuale, cu referire expresă la 
produs din punct de vedere calita
tiv şi cantitativ. Este necesar, de 
asemenea, ca unele unităţi, printre 
care „Libertatea", „13 Decembrie“, 
„Dumbrava", AMET şi „Drapelul 
roşu" să fie ajulale mai subslanţial 
de consiliile de administraţie ale

combinatelor de care aparţin, de
oarece ele nu au asigurate cu con
tracte la export, la ora actuală, de
cit 40 la sută din planul anual.

Măsuri importante şi-a stabilit or
ganul municipal de partid şi pe 
linia asigurării unităţilor economice 
cu cadre calificate, a colaborărilor 
întreprinderilor sibiene cu alţi fur
nizori din ţară, ca şi pentru asi
gurarea cu materiale şi documenta
ţii a constructorilor locali, extinde
rea sistemului de acord global pe 
toate şantierele de construcţii.

— Inlrucît in majoritatea între
prinderilor planurile de măsuri 
tehnico-organizalotice stabilite 
pină In prezent nu acoperă, prin 
elicienţa tor, sarcina de creştere 
a producţiei şi productivilăţii 
muncii, a reducerii cheltuielilor 
de producţie, ce măsuri a luat 
comitelui municipal de partid?

— S-a trasat sarcină tuturor or
ganizaţiilor de partid din unităţile 
eegnornice să-şi. pupă pe .agenda de 
lucru a activităţii lor obiectivul ele 
a mobiliza factorii de răspundere 
din întreprinderi pentru depistarea şi 
valorificarea tuturor resurselor capa
bile să contribuie ia realizarea indica
torilor de plan, la obţinerea unei 
producţii suplimentare, la sortimen
tele cu desfacere asigurată. De ase
menea s-a trasat sarcina să fie re
vizuite toate termenele de îndepli
nire a M.T.O. în aşa fel ca măsurile 
cu eficientă economică mare să-şi

găsească aplicabilitate în prima ju
mătate a anului.

— Pentru a înfăptui sarcinile 
de sporire a producţiei şi produc
tivităţii muncii, de creştere a e- 
ficienţel întregii activităţi econo
mice, este necesar să utilizăm în 
mod judicios actualele capacităţi 
de producţie. Ce aţi întreprins în 
acest sens?

— Sarcini deosebite revin în di
recţia amintită colectivelor de mun
că de Ia U.P.A.S., „Balanţa", 
I.R.U.M., „Record“, „Flamura roşie", 
Antrepozitul frigorific, care au pus 
in funcţiune noi capacităţi de pro
ducţie şi care încă n-au atins para
metrii tehnico-economici proiectaţi.

Ţinînd cont de cele de mai sus Co
mitetul municipal de partid a dat 
indicaţii organelor de resort, să asi
gure forţa de muncă calificată in 
toate cele 3 schimburi, incă”carea 
maşinilor la cotele prevăzute, reali
zarea în întregime a programului 
de lucru, înlăturarea întreruperilor 

,etc., în aşa fel îneît indicele de 
utilizare intensivă să crească de la 
72 la sută"la 75 la sută din fondul 
de timp calendaristic.

In programul de măsuri al orga
nului de partid nu au fost uitate 
unităţile comerciale şi cooperaţia 
meşteşugărească, ca şi sarcinile ce 
revin organizaţiilor de partid, de 
sindicat şi U.T.C. In vederea tradu
cerii în viată a sarcinilor izvorîte 
din noul plan cincinal pe care l-am 
început cu succes.

Preocupare constanta
pentru

C o n c l u z i i  p r a c t i c e ,  u t i l e
Aşa după cum s-a mai anunţat, în 

urma Hotărîrii Biroului Comitetului 
judeţean de partid, recent a avut 
Ioc instruirea cu locţiitorii secreta
rilor comitetelor comunale de partid 
şi secretarii organizaţiilor de partid 
din şcoli.

Această instruire a avut ca scop 
aprofundarea problemelor vieţii de 
partid şi de stat pe baza expunerii 
tovarăşului Nicolae Ceauşescu la 
şedinţa de lucru de la C.C. al 
P.C.R., din 23 noiembrie 1970 şi a 
Expunerii de la şedinţa Comitetului 
Executiv al C.C. al P.C.R. şi a gu
vernului din 25 noiembrie 1970, cu 
care ocazie secretarul general al 
partidului nostru sintetiza, într-o 
înaltă ţinută ştiinţifică, coordonatele 
muncii de partid, în toate domeniile 
vieţii economice şi social-cullurale.

în acest context instruirea s-a des
făşurat, sub diverse forme, pentru a 
surprinde cele mai importante pro
bleme ale muncii politice şi de spe
cialitate.

Considerăm că programul celor 
trei zile de instruire a răspuns de
zideratelor exprimate, diversele for
me (expuneri, consultaţii, schimburi 
de experienţă) realizînd un bogat 
conţinut axat pe cele mai importan
te aspecte ale activităţii instructiv- 
educative din şcoli şi ale propagan
dei culturale prin aşezăminte.

Expunerile: „Principalele prevederi 
ale noului pian cincinal privind dez
voltarea economiei naţionale în pe
rioada anilor 1971—1975 şi sarcinile 
ce revin economiei judeţului Sibiu în 
noul pian cincinal“, prezentată de 
tovarăşul ing. Victor Mureşan, se
cretar al Comitetului judeţean al 
P.C.R., „Coordonatele principale ale 
Îmbunătăţirii organizării şi condu
cerii agriculturii, reieşite din expu
nerea tovarăşului Nicolae Ceauşescu, 
prezentată de tovarăşul loan Voina, 
secretar al Comitetului judeţean al 
P.C.R., preşedintele Uniunii judeţene 
a cooperativelor agricole de produc
ţie, au arătat perspectiva sectorului 
industrial şi agricol din judeţul Sibiu 
şi sarcinile ce revin organelor şi or* 
ganizaţiilor de partid privind trans
punerea în viaţă a obiectivelor deo
sebit de importante pe care condu
cerea de partid le pune în faţa 
noastră.

Consultaţia privind viaţa internă 
Be partid, care s-a axat pe eviden
ta membrii« (âe jpartid» primire» 1»

partid, organizarea şi planificarea 
muncii, exercitarea dreptului de con
trol al organizaţiilor de partid din 
şcoli şi facultăţi, a suscitat un in
teres deosebit — deoarece la între
bările puse pentru clarificarea dife
ritelor probleme s-au.dat răspunsuri 
competente, concrete, avînd darul să 
lămurească lucrurile.

Expunerile de specialitate, deose
bit de documentate, privind educa
ţia ateist-ştiintifică a populaţiei — 
forme, metode, mijloace de realizare 
— aii fost prezentate de Gheorghe 
Nenciu, vicepreşedinte al Departa
mentului cultelor şi Male! Alexescu 
■— inspector, la Direcţia Aşezămin
telor Culturale din Comitetul de Stat 
pentru Cultură şi Artă, jalonînd di

recţiile principale spre care vor tre
bui să-şi îndrepte atenţia, în funcţie 
de situaţia concretă, organele şi or
ganizaţiile de partid în ceea ce pri
veşte munca de propagandă ştiinţi
fică în rîndul populaţiei.

Un interes major a declanşat ex
punerea: „Modernizarea şi tehniciza
rea învătămîntului“ — prezentată de 
prof. univ. Romeo Dăscălescu, direc
tor adjunct la Institutul de Ştiinţe 
Pedagogice, care a evidenţiat cu 
deosebită competentă preocuparea 
conducerii de partid şi de stat pen
tru intensificarea integrării în con
ţinutul învăţămîntului a noilor cuce
riri ale ştiinţei şi tehnicii moderne, 
pentru formarea la elevi a unei cul
turi generale la nivelul cerinţelor 
contemporaneităţii.

Dacă problemele evidenţiate pînă 
acum au avut caracterul unei pre
gătiri generale, instruirea a cuprins 
şi probleme practice utile, concre
tizate în schimburile de experienţă 
diferenţiate pentru locţiitorii secre
tarilor comitetelor comunale de 
partid şt secretarii organizaţiilor de 
bază din şcoli. Aşa, de exemplu, 
pentru locţiitori s-au prezentat acti
vităţi model cu brigăzile de agitaţie, 
cu filmul, acţiuni de informare 
politică a oamenilor muncii, propa
gandă agricolă, muncă cu cartea 
etc., care le pot fi un sprijin real 
Jn activitatea culturală pe care, o 
H»*f8§oarS în- această perioadă, .

Secretarii organizaţiilor de baza 
din şcoli — grupaţi după specificul 
şcolii la care lucrează -— au parti
cipat la un schimb de experienţă la 
4 şcoli din Sibiu. Bazat pe o tema
tică privind problemele pe baza că
rora cele 4 grupe şi-au desfăşurat 
activitatea, acţiunea s-a dovedit 
deosebit de utilă, deoarece s-a luat 
contact direct cu felul cum îşi ex
primă rolul de conducător organi
zaţiile de bază din şcolile vizitate.

Fără a diminua importanta schim
bului de experienţă din restul şco
lilor, aş vrea să scot în evidenţă 
cîteva probleme care au reţinut a- 
tentia participanţilor la Liceul 
„Gheorghe Lazăr". Afirmaţiile secre
tarului organizaţiei de baza de la

acest liceu — prof. loan Candrea — 
şi a directorului şcolii -— prof. 
Peltişor Criştu — că rezultatele ob
ţinute în şcoală se datoresc exerci
tării principiului muncii colective, 
o socotesc pe deplin justificată, 
deoarece corelarea tuturor acţiunilor 
îşi găseşte materializarea în parti
ciparea tuturor membrilor corpului 
profesoral la întregul complex de 
activităţi ale muncii politice -şi edu
ca tiv-instructive. Este cunoscut pres
tigiul dobîndit de această şcoală, 
prin rezultatele deosebite pe care 
le , obţin elevii la examene sau la 
diferite concursuri. Toate acestea nu 
pot fi despărţite de munca plină de 
dăruire a cadrelor didactice care, 
sub îndrumarea organizaţiei de 
partid, obţin rezultate tot mai bune.

Instruirea a fost completată în mod 
fericit de expunerea sarcinilor care 
revin organizaţiilor de partid privind 
conducerea şi îndrumarea organiza
ţiilor U.T.C. şi de pionieri. Tot cu 
această ocazie, s-au dat răspunsuri 
de către tovarăşul A. Lenmeanu, 
lector al C.C. al P.C.R. la întrebă
rile privind situaţia internaţională şi 
s-a prelucrat planul Comitetului ju
deţean de partid privind cea .de a 
50-a aniversare a partidului nostru.

Dacă ar fi să generalizam cîteva 
concluzii ale instruirii vizînd mai 
ales perspectiva, am putea sublinia 
că organele şi organizaţiile de partid 
Strebuie »S fi» mai receptiv» î* tot

ce este nou, pentru a-şl perfecţiona 
continuu stilul şi metodele de mun
că, deoarece, pe zi ce trece, condu
cerea treburilor la orice nivel de
vine mai complexă, necesit.înd din 
partea organelor şi organizaţiilor de 
partid un efort neobosit de căutare 
şi găsire a unor soluţii corespunză
toare, temeinic fundamentate, apte să 
asigure mersul ascendent al activi
tăţii din acest domeniu. Competenta 
în munca de partid, în viaţa internă 
de organizaţie nu se obţine de la 
sine, cu uşurinţă. Ea este rezultatul 
unui efort necontenit de cunoaştere 
a realităţii. Eficienţa oricărei botă- 
rîri este condiţională de măsura în 
care ea răspunde unei necesităţi 
reale. O organizaţie de partid care 
nu are o imagine profundă a activi
tăţii specifice din domeniul său de 
muncă va rezolva problemele cu un 
mai mare coeficient de incertitudine 
decît acelea care se străduiesc sa 
obţină o viziune completă, veridică 
şi amănunţită' asupra realităţii. De 
aceea, organizaţiile de partid din 
şcolile generale şi liceele de cultură 
generală, vor trebui să pună un ac
cent sporit pe conţinutul învătămîn- 
tului, să acorde o atenţie deosebită 
predării disciplinelor cu aplicaţie di
rectă în practică — matematică, fi
zică, chimie, biologie — precum şi 
studiului limbii şi literaturii române, 
al istoriei patriei, însuşirii limbilor 
străine. Este necesar să se asigure o 
justă şi iraţională orientare şcolară 
şi profesională a elevilor şi o ac
centuare a caracterului aplicativ al 
cunoştinţelor care se predau în şcoa
lă. Modernizarea nu trebuie privită 
în sens îngust, ci trebuie să cuprin
dă toate laiurile, toate compartimen
tele activităţii şcolare. Să acordam 
toată atenţia îndrumării elevilor 
pentru ca aceştia să înţeleagă direc
ţiile principale ale evoluţiei ştiinţei 
şi tehnicii contemporane, importanta 
lor pentru progresul general al ţării.

Iată, pe scurt, căi, care puse larg 
în valoare asigură organelor şi or
ganizaţiilor de partid o prezenţă ac
tivă în viaţa instituţiilor, a colecti
velor în care lucrează. Deci, 
o instruire utilă, practică, şti
inţifică, de la care se aşteaptă efi
cientă.

Prof. VASILE RADU 
şeful sectorului învăţământ de stat 

al Comitetului judeţean Sibiu 
•»1 P.C.R.

Pe marginea unui instructaj

creşterea tinerelor cadre
ftsignrarea economiei naţionale 

cu cadre calificate, capabile să stă- 
pînească tehnica modernă, este una 
din sarcinile stabilite de Congresul 
al iX-lea al partidului nostru. In 
acest sens o importanţă deosebită
0 prezintă calificarea şi repartiza
rea în producţie a noi promoţii de 
muncitori, bine pregătiţi, înarmaţi 
cu vaste cunoştinţe teoretice şi 
practice.

In municipiul Mediaş, în plin 
avînt industrial, pregătirea viitori
lor muncitori calificaţi se face în 
cele două şcoli profesionale: Gru
pul şcolar de petrol şi Şcoala pro
fesională „Vitrometan“. Aceste in
stituţii, cu frumoase tradiţii, lăr- 
gindu-şi în permanenţă baza ma
terială necesară instruirii, labora
toarele şi atelierele tehnologice 
fiind bine dotate, au dat în fie
care an noi contingente de munci-* 
tori calificaţi în diferite meserii. 
Numai în cincinalul trecut, de 
pildă, Grupul şcolar de petrel a 
pregătit şi dat producţiei circa
1 400 absolvenţi care azi lucrează 
cot la cot cu vîrstnicii pe şantie
rele de construcţii montaj, pe sche
lele de foraj şi extracţie sau în 
alte întreprinderi ale Ministerului 
Petrolului. Şcoala profesională „Vi
trometan“ a dat producţiei circa 
1 200 de sticlari suflători la ţeava, 
şlefuitori, sculptori, decoratori, fi
latoare, ţesătoare etc.

Este cunoscut faptul că elevul 
ucenic, în cei doi sau trei ani de 
şcoală, nu poate să pătrundă adînc 
în cunoaşterea meseriei, nu prinde 
toate „secretele“ ei şi nici nu i se 
poate pretinde a fi un atotcunos- 
cător. Iată de ce integrarea în pro
ducţie a noilor absolvenţi este un 
proces complex şi trebuie înţeles 
ca atare. De reuşita acestuia, de 
căldura cu care ei sínt primiţi in 
mijlocul colectivelor de muncă, de 
felul cum sínt antrenaţi şi conduşi 
în procesul de producţie depinde 
formarea lor ca oameni capabili 
să-şi adxică contribuţia la realiza
rea sarcinilor de plan. Pentru a- 
ceasta egţe bine ca la angajarea 
««riilor. de, absolvenţi să se orga

nizeze 1 cu ei consfătuiri, discuţii 
la masa rotundă etc., forme deja 
intrate în tradiţia unor întreprin
deri.

Merită amintită în acest sens 
activitatea desfăşurată la „Vitro
metan“, unde cu cei 150 de absol
venţi ai şcolii profesionale repar
tizaţi să lucreze aici a fost orga
nizată o consfătuire la care au par
ticipat tovarăşi din conducerea fa
bricii, secretarul comitetului de 
partid, preşedintele comitetului 
sindicatului, secretarul comitetului 
U.T.C., maiştri, conducători nemij
lociţi ai procesului de producţie. 
Cu această ocazie tinerilor li s-a 
vorbit despre importanţa între
prinderii în cadrul economiei noas
tre naţionale, despre istoricul şi 
dezvoltarea ei viitoare, despre sar
cinile de plan, li s-a adus la cu
noştinţă regulamentul de ordine 
interioară, după car.e a urmat, fi
reşte, repartizarea lor in produc
ţie, la locurile de muncă.'

După o perioadă de „aclimati
zare“ însă. la iniţiativa comitetului 
U.T.C. a fost organiz.ată o discuţie 
la masa rotundă cu noii angajaţi, 
care s-a soldat cu unele „retusáló“ 
în ce priveşte repartizarea lor în 
sectoarele productive, creîndu-li-se 
astfel posibilitatea de a lucra fie
care în specialitatea în care a fost 
pregătit.

Dar acţiunea de „urmărire“ a lor 
nu se opreşte aici. .Abia acum în
cepe o nouă etapă şi anume aceea 
a formării, a specializării, a insu- 
flarii încrederii în forţele proprii. 
De aceea tinerii sínt ajutaţi în
deaproape de către, muncitori cu 
experienţă în executarea unor ope
raţii complicate, sínt îndrumaţi să 
participe la cursurile de ridicare a 
calificării. La „Vitrometan“ a exis
tat şi o altă experienţă care a dat 
rezultate din cele mai bune. De 
exemplu au fost înfiinţate echipe 
ale tineretului conduse tot de că
tre tineri, dar care au absolvit 
şcolile profesionale cu 3—4 ani în 
urmă. La sectorul III de pildă, 
au fost organizate patru astfel de

echipe, la sculptură două’, la pic
tură una. Şefi ai acestor echipe 
au fost numiţi tineri ca: Nicolae 
Popa, Ana Şulea, Maria Fleşeriu, 
care în scurt timp de la reparti
zarea lor în producţie au dovedit 
calităţi de muncitori bine pregă
tiţi, interesaţi în a-şi desăvârşi 
măiestria profesională.

Interesul pentru învăţătură se 
amplifică şi pe alte 'linii. Mulţi 
dintre aceşti tineri care au urcat 
primele trepte ale afirmării profe
sionale frecventează liceul seral, 
şcoli tehnice şi de maiştri şi chiar 
facultăţi. Spre ilustrarea afirma
ţiei cităm doar unele exemple. La 
„Vitrometan“, de pildă, tineri ca 
loan Comşa, Dinu Cucerzan, Vic
tor Zoltán şi alţii sínt azi şefi de 
sectoare, tehnicieni. Asemenea lor 
sínt şi maiştrii Tiberiu Tomanek, 
Gheza Pop, Ionel Moldovan, Vio
rel Oroian de la Uzina mecanică 
gaz metan şi mulţi alţii de la cele
lalte întreprinderi ale municipiu
lui Mediaş.

Din cele relatate se poate des
prinde concluzia că tinerii absol
venţi ai şcolilor profesionale sínt 
bine primiţi în rîndul colectivelor 
de muncă în care sínt repartizaţi 
să lucreze, că ei reuşesc într-un 
timp relativ scurt să se alinieze 
muncitorilor cu vechime, înscriind 
pe panoul întrecerii socialiste suc
cesele lor demne de luat în seamă. 
De asemenea, în procesul' muncii 
ei au asigurat toate condiţiile. Ceva 
însă cred că s-a neglijat — asigu
rarea unor condiţii bune de locuit. 
Ridic această problemă întrucît 
mulţi dintre tineri locuiesc în gaz
dă pe la diferiţi cetăţeni, iar unii 
fac naveta din localităţile apro
piate Mediaşului. Consider însă că 
ar fi mai nimerit ca întreprinde
rile la'care ei sint angajaţi (şi nu 
sínt puţine) să aloce o parte din 
fonduri şi pentru construirea de 
cămine, sau blocuri de nefamilişti, 
aşa cum s-a procedat la Centrala 
industrială a gazului metan.

In*, tME fcAŢA
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Un interviu al ministru
lui lucrărilor publice şi 

ai transporturilor 
al Republicii Chile

Moscova 4 (Agerpres). — íntr-un 
interviu acordat ziarului „Pravda“, 
ministrul lucrărilor publice şi al 
transporturilor al Republicii Chile, 
Pascqual Barrasa, membru al C.C. al 
P.C. din Chile, a declarat, printre 
altele că „una din măsurile cele mai 
importante în consolidarea econo
miei nationale chiliene o va cons
titui naţionalizarea industriei de ex-

O  declaraţie 
a lui Herbert 

Wehner
Bonn 4 (Agerpres). — Ratifica

rea tratatelor semnate de R.F. a 
Germaniei cu U.R.S.S. şi Polonia 
poate aduce progrese considerabile 
în climatul european, a declarat 
Herbert Wehner, preşedintele 
grupului parlamentar social-demo
crat şi vicepreşedinte al P.S.D., în 
prima sa conferinţă de presă ţi
nută luni la Bonn şi consacrată 
perspectivelor anului 1971. Vice
preşedintele P.S.D. a criticat pre
tenţia formulată de opoziţia creş- 
tin-democrată de a condiţiona ra
tificarea acestor 'tratate nu numai 
de soluţionarea problemei Berli
nului occidental dar şi de regle
mentarea relaţiilor dintre cele două 
state germane. R.F. a Germaniei, 
a subliniat Wehner, nu poate vor
bi şi negocia decit în numele său 
şi n-are intenţia de a ocoli sau 
neglija competenţele altora.

L u p te le
d in
C a m b o d g ia

Pnom Penh 4 (Agerpres). — In 
cursul nopţii de duminică spre 
luni, forţele de rezistenţă populară 
din Cambodgia au lansat un pu
ternic atac asupra poziţiilor deţi
nute de trupele regimului Lon Noi 
în apropierea localităţii Kompong 
ßeila, la 105 kilometri sud-vest 
de Pnom Penh. Administraţia de 
la Pnom Penh a trimis în acest 
sector importante efective milita
re, cu scopul de a debloca şosele
le nr. 4 şi nr. 5, care fac legătura 
între capitala cambodgiană şi por
tul Kompong Som. Hărţuite însă 
continuu de grupurile patrioţilor, 
forţele militare ale regimului Lon 
Noi nu au reuşit să înainteze pe 
aceste şosele, care sínt în momentul 
de faţă controlate pe mari porţiu
ni de detaşamentele de rezistenţă 
populară.

Tot în ultimele 24 de ore au fost 
semnalate ciocniri între forţele pa
triotice şi efectivele militare ina
mice în apropierea localităţii Prey 
Tötung, la nord-est de capitala 
ţării.

tracţie a minereului de cupru şi a 
băncilor particulare“. „In prezent, a 
subliniat ministrul chilian, una din 
sarcinile noastre fundamentale este 
lichidarea şomajului. Imaginaţi-vă că 
într-o ţară mică, aşa cum este Chile, 
se află peste 300 000 şomeri. Minis
terul nostru a dat de lucru unui 
număr de 8 000 de persoane, iar în 
primul semestru al anului vor primi 
de lucru încă 30 000 de oameni".

„Am afirmat în perioada campa
niei electorale că ne vom îndeplini 
promisiunile şi le vom îndeplini, a 
spus în încheiere Pascqual Barrasa. 
Guvernul popular nu se va abate de 
la programul său, sprijinit de ma
joritatea poporului chilian".

Aspecfe ale vieţii politice 
interne reflectate 

în publicaţiile unor 
partide din Italia

Roma 4 ■— Corespondentul Ager
pres, Nicolae Puicea, transmite: La 
începutul noului an, liderii princi
palelor partide politice italiene şi-au 
exprimat punctele de vedere asupra 
unor învăţăminte semnificative des
prinse din evoluţia social-politică a 
ţării în anul care s-a încheiat. In
tr-o declaraţie publicată de ziarul 
„l'Unita", Luigi Longo, secretarul 
general al Partidului Comunist Ita
lian, a subliniat că „zeci de milioane 
de.oameni ai muncii italieni au ma
nifestat, în cursul anului 1970, pen
tru revendicările lor profesionale, 
pentru o politică de reforme, pentru 
dezvoltarea sudului ţării". Menţio- 
nînd succesele importante obţinute 
de clasa muncitoare italiană, el a 
relevat că acestea se datoresc con
tribuţiei partidului comunist, în pri-

Eisaku Sato
despre principalele obiective 

ale p o litic ii guvernului japonez
Tokio 4 — Corespondentul Ager

pres, Florea Ţuiu, transmite: in ca
drul unei conferinţe de presă, pre
mierul japonez Eisaku Sato a evo
cat principalele obiective ale politicii 
guvernului său. In bilanţul realiză
rilor din anul care s-a încheiat, pri
mul ministru a remarcat Expoziţia 
mondială de la Osaka, începutul 
participării reprezentanţilor Okina- 
wei în administraţia centrală a ţării, 
legiferarea statutului împotriva efec
telor poluării şi altele. Cu acelaşi 
prilej, primul ministru a abordat Ur 
nele aspecte ale politicii externe a 
cabinetului său, menţionînd că gu
vernul japonez este pregătit să dis
cute problema normalizării relaţiilor 
cu Republica Populară Chineză. In 
cazul începerii dialogului cu R.P. 
Chineză, a afirmat Eisaku Sato, or
dinea de zi ar putea cuprinde o se
rie largă de probleme. Primul mi
nistru a arătat că guvernul său va

aproba folosirea împrumuturilor 
Băncii de import-eXport pentru fi
nanţarea exporturilor japoneze către 
R.P. Chineză. Această afirmaţie este 
interpretată la Tokio ca un prim in
diciu de renunţare la faimoasa „scri
soare Yoshida", prin care fostul pre
mier nipon se angaja să nu folo
sească fondurile Băncii de import- 
export pentru finanţarea comerţului 
cu R.P. Chineză.

In ce priveşte disputa japono-a- 
mericană în problema textilelor, pri
mul ministru a afirmat că „cele două 
guverne trebuie să încheie acorduri 
pentru restrîngerea voluntară a ex
portului de textile“. El a opinat că 
„războiul textilelor" nu afectează 
ansamblul relaţiilor dintre S.U.A. şi 
Japonia. Referindu-se la problema 
Okinawei, premierul Sato a anunţat 
că anul acesta va fi semnat un a- 
cord privind retrocedarea insulei 
către Japonia.

R.P. BULGARIA. La Varna au fost inaugurate anul acesta uzinele de 
manometre „Cerno More“, a căror producţie satisface în întregime nece
sităţile ţării, şi din care, o mare parte se exportă. în foto: atelierul 
mecanic pentru producerea pieselor pentru manometre cu diametrul de

100 mm

mul rînd, a tuturor forţelor de stin
gă. In context, el a afirmat că s-a 
demonstrat din nou că fără sau îm
potriva clasei muncitoare şi, mai 
ales, fără sau împotriva partidului 
comunist, care reprezintă cea mai 
mare şi mai avansată parte a clasei 
muncitoare, nu pot fi zdruncinate 
blocul şi politica forţelor conserva
toare italiene, nu poate fi realizat 
nimic cu adevărat nou şi progresist.

Intr-un articol apărut în ziarul 
„Avanti“, organul P.S.I., Francesco 
de Martino, membru al Direcţiunii 
Partidului Socialist, vicepreşedinte al 
Consiliului de Miniştri, menţionează, 
între altele, că tensiunea socială şi 
neliniştea din Italia demonstrează 
insuficienţa şi întîrzierea cu care 
sínt abordate problemele reale ale 
ţării — de la realizarea unui ritm 
productiv adecvat cerinţelor forţe- 
. lor de muncă, pînă Ia marile reforme 
cerute de întreaga populaţie.

La rîndul său, Arnaldo Forlani, 
secretarul naţional al Partidului de- 
mocrat-creştin, publică în „II Popolo", 
organul P.D.C., un articol în care se 
spune, între altele: „In anul care a 
trecut, am fost în centrul unor soli
citări dure şi complexe, care au a- 
tins în profunzime echilibrul politic 
şi guvernamental, mişcarea sindicală, 
raportul dintre partide". După ce se 
referă la unele probleme privind u- 
nitatea partidelor ce formează coali
ţia guvernamentală, Forlani îşi ex
primă părerea că dificultăţile cu care 
au fost şi vor fi confruntaţi demo- 
crat-creştinii cer o clarificare a po
ziţiilor partidului, o verificare a 
modului său de acţiune şi organizare.

VIETNAMUL DE SUD. In cei 10 ani de cînd activează Frontul Naţio
nal de Eliberare a obţinut numeroase succese, bucurîndu-se de sprijinul 
şi simpatia locuitorilor din Vietnamul de sud, în foto: ostaşi ai F.N.E, 

intr-un atac iniţiat în provincia Quang Tri Centrul Trung Bo

Conferinţa de presă 
a preşedintelui Pompidou

Paris 4 (Agerpres). — Preşedintele 
Franţei, Georges Pompidou, a ţinut 
luni o conferinţă de presă improvi
zată, în faţa ziariştilor străini veniţi 
la Palatul Elysée pentru a-i prezenta 
tradiţionalele urări cu prilejul Anu
lui Nou. Georges Pompidou a anun
ţat că va rosti, la 21 ianuarie, un 
discurs în care va aborda principa
lele probleme ce preocupă în pre
zent conducerea statului francez, 

Referindu-se la războiul din Viet
nam, Pompidou a declarat că „nu
mai o soluţie politică este posibilă. 
Nimeni nu mai crede într-o soluţie 
militară". în ce priveşte situaţia din 
Orientul Apropiat, şeful statului 
francez a opinat că se manifestă

tendinţe de orientare spre o soluţie 
provizorie care, a adăugat el, n-ar 
face însă decît să prelungească con
flictul. „Trebuie să existe state care 
să aibă frontiere sigure şi relaţii 
normale cu vecinii. Este necesar ca 
acest fapt să fie înscris într-un tra
tat", a menţionat preşedintele Pom
pidou. Evocînd problema aderării 
Angliei la Piaţa comună, el a afir
mat că rămîn de conciliat interesele 
comunităţii cu interesele naţionale. 
După părerea lui, punctul de întîl- 
nire al acestor interese n-a fost încă 
găsit, deşi poziţiile Pieţei comune şi 
ale Angliei nu pot fi considerate 
ireconciliabile.
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•  La Saigon au avut loc duminică violente ciocniri între studenţi şi 
poliţie. Incidentele au survenit după ce numeroşi studenţi care partici
paseră la o acţiune în favoarea păcii la pagoda „An Quang“ au găsit 
căile de acces spre facultăţi blocate de aproximativ 2 500 de poliţişti 
care i-au atacat cu gaze lacrimogene. Grupuri de studenţi din interiorul 
facultăţilor s-au solidarizat cu cei atacaţi, ripostînd violenţelor poliţie
neşti, scandînd lozinci în care cereau retragerea imediată a trupelor 
americane şi ale aliaţilor acestora din Vietnamul de sud.

0  ZIARIŞTII DE LA „DAILY 
MIRROR“ ŞI „SUN“, care s-au 
aflat timp de trei zile în grevă, 
pentru a protesta împotriva „de
nunţării unilaterale a contractelor 
lor de către direcţiunea ziarelor“, 
au hotărît duminică seara să reia 
lucrul.

Hotărîrea a fost adoptată în ur
ma unei întrevederi pe care repre
zentanţii greviştilor au avut-o cu 
secretarul general al T.U.C. (Trade 
Union Congress), Victor Feather. 
Ziariştii au avertizat totuşi că pre
gătesc pentru zilele următoare o 
„acţiune sindicală mai eficace“.

•  PREŞEDINTELE RICHARD 
NIXON A OPUS VETOUL SAU
unui proiect de lege adoptat de 
Congres privind sporirea salariilor 
unui număr de 850 000 de munci
tori din diferite branşe, salariaţi 
ai instituţiilor de stat. Vetoul pre
zidenţial a fost motivat prin teama 
de „intensificare a inflaţiei“. în 
ultimele 12 luni, acesta este cel

de-al 10-lea veto pe care preşedin
tele îl opune diferitelor proiecte 
de lege — în majoritatea lor cu 
caracter social.

•  PREŞEDINTELE REPUBLICII 
ARABE UNITE, ANWAR SADAT,
a conferit duminică cu reprezen
tantul egiptean la O.N.U., Hassan 
Zayat, în legătură cu apropiata re
luare a convorbirilor în cadrul mi
siunii Jarring. într-o declaraţie 
făcută, ziarului „Al Gumhurya“, 
Hassan Zayat a subliniat că, la

reîntoarcerea sa la New York va 
avea o întrevedere cu secretarul 
general al O.N.U., U Thant. Ziarul 
precizează că Hassan Zayat se va 
întîlni, de asemenea, cu reprezen
tanţii la O.N.U. ai U.R.S.S., S.U.A., 
Marii Britanii şi Franţei.

•  IN TRADIŢIONALA ALOCU
ŢIUNE ROSTITA CU PRILEJUL 
ANULUI NOU la posturile de ra
dio şi televiziune, preşedintele Ve- 
nezuelei, Rafael Caldera, a subli
niat că ţara sa trebuie să pună în 
valoare, în propriul său folos, bo
găţiile naţionale. „Avem obligaţia 
să adoptăm în această problemă o 
poziţie fermă, corespunzătoare in
tereselor noastre naţionale. Subso
lul nostru dispune de bogăţii colo
sale care, în prezent, se află sub 
controlul monopolurilor străine“.

•  PRIMUL SECRETAR AL C.C. 
AL P.C. DIN CEHOSLOVACIA, 
GUSTAV HUSAK, l-a primit pe 
Marc Drumaux, preşedintele Parti
dului Comunist din Belgia, care 
face o vizită în R.S. Cehoslovacă. 
Convorbirea care a avut loc cu a- 
cest prilej, s-a desfăşurat într-o 
atmosferă cordială, tovărăşească, 
relatează agenţia C.T.K.

® „Majoritatea a- 
mericanilor prevăd 
pentru anul 1971 o 
creştere a şomaju
lui, a numărului 
grevelor şi a difi
cultăţilor economice 
in general“ — a- 
ceasta este conclu
zia la care ajunge 
Institutul de son

dare a opiniei pu
blice „Gallup“, pe 
baza unei recente 
anchete în rîndul 
populaţiei. Totodată, 
reprezentanţii insti
tutului au arătat că 
sondaje similare e- 
fectuate în Anglia, 
Grecia, Olanda, R.F. 
a Germaniei, Uru

guay şi Suedia, 
comparate cu cele 
efectuate în S.U.A., 
au dus la concluzia 
că „americanii sínt 
într-o dispoziţie mai 
pesimistă asupra per
spectivelor economi
ce pe anul în curs 
decît majoritatea ce
lorlalte naţiuni“.
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Angajarea politică a tinerei generaţii
Tînăra generaţie îmbogăţeşte cu 

energia, dinamismul şl curajul său 
patrimoniul valorilor materiale şi 
spirituale ale omenirii, angajîndu-se, 
alături de celelalte forţe ale socie
tăţii, la actele de muncă şi creaţie, 
de pace şl progres social. După cum 
sublinia tovarăşul Nicolae Geauşescu 
in mesajul adresat Adunării jubiliare 
a Federaţiei Mondiale a Tineretului 
Democrat, „tînăra generaţie se afir
mă în zilele noastre cu dinamism, 
combativitate şi receptivitate faţă de 

.transformările înnoitoare, ca o forţă 
importantă a progresului societăţii, 
împreună cu celelalte forţe demo
cratice şi progresiste, tineretul se 
manifestă ca un factor activ al lup
tei • împotriva imperialismului, colo
nialismului şi neocolonialismului, îm- 
potriva politicii de dominaţie, agre
siune şi înrobire, pentru o lume 
fără războaie, bazată pe justiţie şi 
echitate socială, pentru libertate, in
dependenţă naţională, socialism şi 
pace".

Condiţiile economice şi social-po- 
litice diferite de la o ţară la alta au 
atras după sine o mare diversificare 
a mişcării de tineret în ce priveşte 
forma de luptă, poziţiile politice şi 
convingerile ideologice, diversificare

ce nu a împiedicat dorinţa de apro
piere şi unire, de luptă pentru înfăp
tuirea unor idealuri comune tinerei 
generaţii.

Anul care s-a încheiat a înscris în 
acest plan o serie de manifestări de 
larg ecou internaţional.

Conştienţi de rolul pe care-! au în 
lume forţele progresiste dornice de 
libertate şi înţelegere recîprocă în
tre naţiuni, peste 700 de tineri, re- 
prezentînd statele membre ale O.N.U., 
precum şi state nemembre şi unele 
organizaţii neguvernamentale s-au în
trunit în vara anului 1970 în cadrul 
celui mai înalt for internaţional — 
Organizaţia Naţiunilor Unite. Tema 
primei Adunări Mondiale a Tinere
tului — „Pace, progres şi cooperare 
internaţională* a sintetizat pe deplin 
năzuinţele tineretului, profund inte
resat ca generaţiile prezente şi vii
toare să fie ferite de flagelul unui 
nou război.

Dialogul tineretului la Naţiunile 
Unite a cuprins o largă diversitate 
de probleme confirmînd că nu există 
preocupare importantă a popoarelor 
şi naţiunilor care să nu fie proprie 
şl tinerei generaţii.

Delegaţia română a participat ac
tiv la dialogul şi dezbaterile ce au 
avut loc în comisiile adunării, îm
părtăşind din experienţa şi activita
tea tineretului român. De o largă 
audienţă s-au bucurat propunerile ro
mâneşti privind „promovarea în rîn- 
durile tineretului a idealurilor de 
pace, respect reciproc şi înţelegere 
între popoare" şl „educarea tinere

tului în spiritul drepturilor şi liber
tăţilor fundamentale ale omului şi 
participarea sa la dezvoltarea na
ţională" — documente pe care adu
narea le-a adoptat în unanimitate, 

Pornind de la realitatea zilelor 
noastre, de la rolul şi responsabili
tatea tineretului în dezvoltarea so
cietăţii, în asigurarea păcii şi secu
rităţii mondiale, Adunarea Mondială 
a Tineretului din luna iulie a oferit 
un tablou cuprinzător si preocupări

lor tineretului, al obiectivelor şi căi
lor prin care înţelege el să acţioneze 
pentru asigurarea unui viitor de pace 
şi progres.

Asumîndu-şi răspunderea de a con
tribui activ la' cauza securităţii şi 
cooperării europene, tineri repre- 
zentînd peste 70 de organizaţii na
ţionale şi internaţionale din 22 de 
ţări europene s-au întrunit în luna

.august la Helsinki pentru a discuta 
a doua oară (prima întîlnire euro
peană a avut loc anul trecut la Sna- 
gov) despre pacea în Europa.

Cea de-a 25-a aniversare a 
F.M.T.D.-ului a prilejuit întîlnirea la 
Budapesta a peste 180 de organi
zaţii de tineret din lumea întreagă 
preocupate de rezolvarea principa
lelor probleme nevralgice de pe glob. 
Apreciind sprijinul acordat de tinere
tul român forţelor progresiste din

lume, reprezentantul Cambodgiei de
clara în acele zile la Budapesta: 
„Ştim că România ne sprijină şi sin
tern recunoscători pentru acest spri
jin. Noi ducem o luptă dificilă însă 
avem o încredere deplină că victoria 
ne va aparţine".

Şirul bogat al reuniunilor interna
ţionale care se organizează din ce 
in ce mai frecvent în ultima vreme 
a continuat în luna decembrie prin 
desfăşurarea la München a Conferin
ţei europene a tineretului. Din refe
ratele prezentate de diferitele orga
nizaţii de tineret s-a desprins ca idee 
dominantă necesitatea înlăturării di
vizării Europei în blocuri opuse şi a 
convocării cit mai grabnice a unei 
conferinţe general-europene, consa
crată destinderii şi securităţii. Cu 
acest prilej a fost relevată înlănţui
rea- strînsă dintre conferinţa de la 
München şi „masa rotundă" organi
zată la Snagov anul trecut de către 
Uniunea Tineretului Comunist din 
România,

In lume există peste 1 640 de or
ganizaţii de tineret ale căror exis
tenţă şi acţiune au confirmat încă o 
dată în acest an bogăţia aspectelor

pozitive pe care le cuprinde atlasul 
preocupărilor tineretului progresist 
— această forţă de necontestat a 
contemporaneităţii.

Acţionind cu hotărîre şl devota
ment pentru înfăptuirea politicii in
terne şi internaţionale a partidului şi 
statului nostru, tinerii din România 
au depus toate eforturile pentru ca 
ţara noastră să cunoască o tot mai 
viguroasă înaintare pe calea progre
sului, să se afirme ca un factor me
reu mai activ în cadrul comunităţii 
internaţionale. îndrumată şi călăuzită 
de Partidul Comunist Român, tînăra 
generaţie din patria noastră este an
gajată ferm în procesul de făurire 
a societăţii socialiste multilateral 
dezvoltate.

Pornind de la dorinţa de a inten
sifica legăturile de cooperare şi so
lidaritate internaţionalistă cu toate 
organizaţiile revoluţionare, democra
tice şi progresiste, organizaţiile de 
tineret din România au angajat şi în 
acest an un larg dialog cu organiza
ţiile din diferite ţări ale lumii. Lăr
girea cadrului contactelor cu organi
zaţiile de tineret a avut ca punct de 
plecare convingerea tineretului nos
tru că schimbul de opinii şi expe
rienţă nu trebuie condiţionate de o 
identitate absolută de poziţii, con- ’ 
copţii şi puncte de vedere, interesul * 
tinerilor de pretutindeni fiind nu nu
mai cunoaşterea reciprocă dar în pri
mul rînd dezvoltarea unei cooperări 
active în lupta comună pentru pace 
şi progres.

EUGENIA CRISTEA
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Cu privire la
accideniul 

de la
Glasgow

Primul ministru britanic, Ed
ward Heath, a cerut autorităţi
lor să efectueze o „anchetă 
foarte completă" asupra împre
jurărilor şi cauzelor accidentu
lui produs sîmbătă la stadionul 
din Glasgow. Căderea balus
tradei de protecţie la una din 
scările de acces ale stadionu
lui a provocat moartea a 68 
de persoane şi rănirea altor 
168.

Populaţia
Americii 
de Sud

La siîrşitul anului 1970, popu
laţia continentului iatino-ame- 
rican a atins 284 251 000 de lo
cuitori, arată un studiu statis
tic publicat în capitala Argen
tinei. Indicele anual ai creş
terii populaţiei în America La
tină este în medie de 2,9 la 
sută.

Ronald 
Biggs după 

„furtul 
secolului“

Scotland Yardul a declanşat 
la siîrşitul săptăminii trecute 
o campanie de presă şi tele
viziune în vederea capturării 
lui Ronald Biggs, considerat 
unul din „creierele" care au 
pus Ia cale lovitura ce a fă
cut vîlvă în anul 1963 — je
fuirea a 2,5 milioane lire ster
line dintr-un tren poştal bri
tanic. Arestat şi condamnat la 
30 de ani de temniţă, Biggs a 
izbutit să evadeze în 1965, 
după o detenţiune de numai 
14 luni. Ulterior, poliţia a des
coperit că fugarul se stabilise 
în Australia, unde îşi Inteme- 
iase chiar o familie. Descope
rit din nou, el a izbutit să 
scape în ultimul moment

Campania de „popularizare" 
a lui Biggs în vederea atra
gerii a cit mai multor cetă
ţeni Ia prinderea sa a produs 
un adevărat val de sesizări şl 
denunţuri la Scotland Yard, 
dar pină in prezent nici unul 
nu s-a dovedit real. Totuşi, po
liţia engleză consideră că Biggs 
a revenit in ţară şi s-a stabi
lit Ia Londra, unde încearcă să 
intre în posesia unor sume din 
cele 120 000 lire sterline cit a 
reprezentat partea sa de pradă.

Cine l-a 
răpit pe 

Hans 
Bensdorp
Timp de 20 de ore, întreg 

aparatul poliţienesc al Vienei 
a fost pus în acţiune pentru 
elucidarea primului caz de ră
pire a unei persoane în Aus
tria. Incidentul s-a produs sîm
bătă seara, într-unul din car
tierele centrale ale capitalei. 
In timp ce se îndrepta spre 
casă, studentul Hans Bensdorp, 
in vîrstă de 25 de ani, fiul u- 
nui fabricant de ciocolată, a 
fost acostat de doi necunos
cuţi şi silit să-i urmeze in 
afara oraşului.

CIteva ore maf tîrziu, Hans 
Bensdorp şi-a anunţat telefonic 
tatăl că se află în stăpînirea a 
doi oameni inarmaţi, care pre
tind suma de 250 000 de şilingi 
pentru eliberarea lui. Sesizată 
de Hans Bensdorp senior, po
liţia vieneză a intrat în acţiu
ne. Potrivit condiţiilor anun
ţate, „recompensa" trebuia de
pusă în portbagajul unui auto
turism ce urma să fie parcat 
in faţa Palatului Schönbrunn. 
Cu consimţămîntul poliţiei, 
condiţiile au fost îndeplinite 
întocmai.

Duminică seara, tîrzin, poli- 
ţia a comunicat şi identitatea 
celor doi gangsteri: este vorba 
de Adalbert Bilek din Viena 
şi Peter DorschI, cetăţean de 
origipe germană, stabilit Ia 
Manchester, ambii cu un bogat 
cazier penal.
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